
Átadták a Villanyrendõr mellett az új, fedett buszmegállót, és a hozzá tartozó felújított illemhelyet. A
belváros rehabilitációjának ez a második üteme, a beruházás (a Szinva-parti sétány kiépítésével együtt) 65
millió forintba került. Az összeget az önkormányzat saját költségvetésébõl biztosította. (Folytatás a 4. oldalon.)

AZ OBJEKTÍV KÖRÜLMÉNYEK SZÍN-
VONALÁNAK JAVÍTÁSA MELLETT ÚJ

SZAKMAI PROGRAMOK BEVEZETÉSÉRE

IS LEHETÕSÉGET NYÚJTANAK A MEGYEI

KÓRHÁZBAN ZAJLÓ, ÖSSZESSÉGÉBEN

CSAKNEM 2,5 MILLIÁRD FORINT ÉR-
TÉKÛ BERUHÁZÁSOK. A FEJLESZTÉSEK

TÖBBSÉGE MÁR AZ IDÉN GYAKORLATI

EREDMÉNYEKET HOZHAT, TOVÁBB ERÕ-
SÍTVE EZZEL A BORSOD-ABAÚJ-ZEMP-
LÉN MEGYEI KÓRHÁZ ÉS EGYETEMI OK-
TATÓ KÓRHÁZ EGYÉBKÉNT IS JELEN-
TÕS REGIONÁLIS ELLÁTÁSI SZEREPÉT.

A Gyermekegészségügyi Központ
(GYEK) gyermekhematológiai és csont-
velõ-transzplantációs osztályát két,
egymástól független beruházás is érin-
ti. Ilyen az Egészségügyi, Szociális és
Családügyi Minisztérium céltámogatá-
sából finanszírozott százmilliós fejlesz-
tés, melynek révén az országban egye-
dülálló onko-hematológiai ellátó egy-
séget alakítanak itt ki. Mint azt dr.
Csiba Gábor fõigazgató fõorvos lapunk

érdeklõdésére elmondta, a három ütem-
ben zajló beruházás nyomán a jövõ-
ben az osztályon gyógyuló gyerme-
kek és édesanyjuk közös elhelyezésé-
re is mód lesz. A nyáron kezdett mun-
kákkal ugyanis teljességében átalakul
az osztály struktúrája, s fürdõvel és
vécével bõvített, mintegy apartman-
szerû kórtermekben gyógyulhatnak
majd a daganatos és leukémiás gyer-
mekek. Ugyanakkor az intenzív ellá-
tás feltételeinek javítására is módot ad
a fejlesztés.
A beruházás utolsó, hamarosan el-

kezdõdõ záróütemében a gyermek in-

tenzív osztályon alakítanak ki egy in-
tenzív õrzõt, ahol ugyancsak együtt
helyezhetik majd el a beteg gyerme-
ket és édesanyját.
Az átalakításokkal arra a tapaszta-

lati tényre alapoznak a szakemberek,
miszerint a szülõi jelenlét sokat szá-
mít az állapot javulásában, hiszen az
anya közelsége biztonságot nyújt a
gyerekeknek, s e pozitív élmény elõ-
segíti a gyógyulást. A munkálatokat
várhatóan október végén fejezik be,
ám a GYEK kis betegeinek ellátása
ezalatt sem szenved csorbát.

(Folytatás a  2. oldalon) 

HA NEM SIKERÜL MEGEGYEZNI,
SZEPTEMBER 9-ÉN REGGEL 6 ÓRÁTÓL

MÁR NEM „CSUPÁN” A DIÓSGYÕRI KO-
HÁSZAT, HANEM A GYÁRTERÜLETEN

MÛKÖDÕ FÉLSZÁZNÁL TÖBB – ÖSSZES-
SÉGÉBEN MINTEGY 2 EZER EMBERT FOG-
LALKOZTATÓ – KISEBB-NAGYOBB TÁR-
SASÁG LÉTE A TÉT. 

Ezen a héten több munkásgyûlés és
sorsdöntõ megbeszélés is volt a diós-
gyõri kohászatnál. A végeredmény: a
gyárterület energiaellátásáról gondoskod-
ni hivatott DAM Energy Kft. dolgozói
sztrájkbizottságot alakítottak és kilátás-
ba helyezték, hogy – három havi el-
maradt bérük miatt – augusztus 9-én
reggel 6 órakor sztrájkba kezdenek. 
A DAM Energy Kft. is a felszámo-

lás alatt álló DAM Steel Rt. tulajdo-
nában van, amelynek vagyonára (köz-
tük az energetikai cégre) kiírt értéke-
sítési pályázatot – mint ismeretes –
a Dunaferr Rt. nyerte meg. Az adás-
vételi szerzõdés aláírása azonban több
mint egy hónapja húzódik, közben a
DAM Energy Kft. is csõdhelyzetbe ke-
rült, sõt a napokban akár jogerõre
emelkedhet a felszámolása is. A tár-
saság vagyonának nagy részét az APEH
nemrég elárvereztette. A licitáláson a
Dunaferrt képviselõ Eurohíd 2003 Kft.
nyert, amely mûködtetésre visszaadta
a vagyont a DAM Energynek. 
Amíg a DAM Steel Rt. (pontosab-

ban a BNA Kft.) dolgozói – ha ké-
séssel is – eddig mindig állásidei bé-

rükhöz jutottak, a DAM Energy dol-
gozóinak három havi fizetéssel tarto-
zik a társaság. A napokban sem kap-
tak megnyugtató választ kérdéseikre,
ezért döntöttek a sztrájk mellett. En-
nek az lehet a következménye, hogy
ha tovább húzódik a patthelyzet meg-
oldása, akkor nem csak a dolgozók
bére kerül veszélybe, hanem a két leg-
nagyobb hitelezõ, az áramot szolgál-
tató ÉMÁSZ Rt. és a gázt szállító Mol
Rt. is beszüntetheti a szolgáltatást. Eb-
ben az esetben valamennyi a gyárte-
rületen dolgozó társaság leállhat.
A megoldást a kohászati vagyon

adásvételi szerzõdésének aláírása je-
lentené, ám ez lapzártánkig még nem
történt meg.

I. évfolyam 26. szám 2004. szeptember 4.
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SZATMÁRIÉK
REPESZTENEK

Október 4–10-ig Miskolcon

FELÚJÍTOTT BUSZMEGÁLLÓ

MMáárr  nneemmccssaakk  aa  DDAAMM  llééttee  aa  ttéétt

SZTRÁJK LEHET
DIÓSGYÕRBEN

MA DÉLUTÁN ISMÉT MOTOROK DÜ-
BÖRGÉSÉTÕL LESZ HANGOS A NÉPKER-
TI SPORTTELEP, UGYANIS ITT RENDEZIK

MEG AZ IDEI NEMZETKÖZI SALAKMOTO-
ROS-CSAPATBAJNOKSÁG MÁSODIK FOR-
DULÓJÁT. A VETÉLKEDÉS KIÉLEZETT

CSATÁT ÍGÉR. 

A jelek arra utalnak, hogy a megye-
székhely szép lassan, araszolva, de egy-
re inkább visszaszerzi a sportág hazai
térképén azt a helyet, amely hosszú
évtizedeken keresztül joggal megillette.
Megállapításunk egyelõre inkább a vi-
adalok rendezésére vonatkozik, remél-
hetõleg elõbb-utóbb az eredményekre
sem lehet panaszuk a salakmotorozás
barátainak. A rangos versenyek sora a
májusi Miskolc Nagydíjjal kezdõdött, majd
egyéni országos bajnoki futam követ-
kezett, most pedig itt a csapatbajnoki
forduló, ami ismét egy másik mûfaj.
Az elsõ körnek Debrecen adott ott-

hont, s bizony a Hajdúságban nem ter-
mett túlságosan sok babér a miskolci-
aknak. A házigazdák jelentõs fölénnyel
végeztek az elsõ helyen, Szatmáriéknak
be kellett érniük a harmadik pozícióval.

Ebben az is közrejátszott, hogy feltû-
nõen sok esetben rakoncátlankodtak a
motorok, rengeteg technikai probléma
gátolta a miskolciakat a jobb eredmény
elérésében. Bízunk abban, hogy ez nem
ismétlõdik meg, bár, a technikai sport-
ágakban csak akkor biztos minden, ha
a versenyzõ áthaladt a célvonalon…
A házigazdákat tehát fûti a revans,

szeretnék móresre tanítani a Simon&Wolf
legénységét. Erre minden esély adott,
hiszen elsõ ránézésre, a Jacek Krzyzaniak,
Szatmári László, Tomasz Bajerski trió sem-
mivel sem képvisel gyengébb erõt, mint
legnagyobb ellenlábasa. Jacsó Tibor, a
Speedway Miskolc elnöke helytállást vár
csapatának tagjaitól, titokban pedig az
elsõség megszerzését sem tartja kizárt-
nak. Érdekesség, hogy az elmúlt hét vé-
gén Dániában rendezték meg az egyé-
ni Európa-bajnoki döntõt, amelyben a
hajdúsági Ferjan Matej a második lett.
A fináléban szerepelhetett a miskolci
Krzyzaniak is, akinek a teljesítményére
nem lehetett panasz, hiszen 10 pont-
tal az ötödik helyen zárt. A mai mis-
kolci csb-forduló 16 órától tekinthetõ meg
a Népkertben.



(Folytatás az 1. oldalról)
Ugyancsak a családi együttlét, a szü-

lõi jelenlét jótékony hatására épít az a
napjainkra világméretûvé nõtt, Ronald
McDonald Ház elnevezésû mozgalom,
mely az idén õsszel hazánkban máso-
dikként miskolci otthonát is megnyitja
– a megyei kórház területén. E hotel-
szerû körülményeket biztosító ház azok-
nak a családoknak nyújt átmenti ott-
hont, akiknek súlyosan beteg gyerme-
két az otthonuktól távol lévõ kórhá-
zakban – Miskolcon a GYEK gyer-
mekhematológiai és csontvelõ-transzplan-
tációs osztályán –, hosszú idõn át ke-
zelik. Az itteni, tizenkét család ingye-
nes, apartmanszerû elhelyezését bizto-
sító házat a Ronald McDonald Gyer-
meksegély Alapítvány építi és a mû-
ködteti. Mint arról korábban beszámol-
tunk, a mintegy 140 millió forintos, ta-
vasszal kezdõdött beruházás várhatóan
az idén õsszel elkészül, s a tervek sze-
rint a McDonald’s következõ nemzet-
közi gyermeknapján, azaz november 20-
án megnyithatja kapuit a miskolci Ronald
McDonald Ház.

TIZENEGYEZER
NÉGYZETMÉTEREN

Mint arról dr. Csiba Gábor tájékoz-
tatott, jó ütemben halad az intézet bel-
gyógyászati tömbjének nagyszabású re-
konstrukciója is. A múlt év márciusá-
ban kezdõdött fejlesztés – melyet a
2001-es parlamenti határozat értelmé-
ben nyert, mintegy 2 milliárd forintos
címzett támogatásból finanszíroznak –
11 ezer négyzetméteren hoz jelentõs

megújulást az in-
tézetben. Ennek
nyomán korszerû-
sítették a földszin-
ten és két eme-
leten mûködõ di-
agnosztikai egysé-
get; a kardiológi-
ai, a gasztroen-
terológiai és az
onkológiai osztá-
lyokat magában
foglaló épület, egy
szinttel, illetve egy
toldaléképülettel
bõvült; az onko-
lógiai osztály a je-
lenlegi 40 helyett
70 ággyal folytat-
hatja mûködését.
Az érintett osztályokon 2–4 ágyas, kor-
szerûen felszerelt, fürdõszobás kórter-
mekben folytatódik a betegellátás, mely
az építkezés idején sem szünetelt.
A földszinten mûködõ röntgen és di-

agnosztikai egység egy ugyancsak kor-
szerûen felszerelt mûtõvel bõvül. Ebben
egy új programot is indítanak, mely az
onkológia mellett a vaszkuláris beteg-
ségek ellátását érintve jelöli ki a fej-
lesztések jövõbeli irányát. A megvaló-
sítás kezdeti lépéseként teremtették meg
2001-ben a pacemaker-beültetés felté-
teleit, a belgyógyászat épületrekonstruk-
ciója nyomán pedig kiépül a hemodi-
namikai központ. 
Koszorúér-feltöltéses vizsgálatokat

mindössze Debrecenben és Szegeden vé-
geznek Kelet-Magyarországon – a me-

gyei kórház várhatóan még az idén
hozzájárulhat a régiót e tekintetben jel-
lemzõ fehér folt felszámolásához két
munkahelyes szívkatéterezõ laboratóriu-
ma megnyitásával. A belgyógyászati tömb
teljes rekonstrukciója várhatóan novem-
ber végén fejezõdik be.

MEDDÕSÉGI CENTRUM

A régióban egyedülálló szerepet tölt
majd be az intézet azzal, hogy a kö-
zeljövõben megnyitják itt az úgyneve-
zett PPP, azaz Public Private Partnership
konstrukcióban megvalósult meddõségi

centrumot. A vállalkozói tõke bevoná-
sával kialakított épület kapcsán a fõ-
igazgató fõorvos elmondta: a kórház
egyik, korábban romos, használaton kí-
vüli épületét választották helyszínül. A
gyógyászati segédeszközöket forgalma-
zó partnervállalkozó ennek nagyobb ré-
szében bemutatótermet alakított ki, s
a teljes felújításáért 15 éven át hasz-
nálhatja az épületrészt. A kórház igé-
nyeinek megfelelõen alakították ki te-
hát az intézet használatában maradó
részleget is: itt nyithatja meg kapuit a
Kaáli Intézet szakmai együttmûködésé-
vel a meddõ házaspárok korszerû vizs-
gálatára és problémáik kezelésére, meg-
oldására, a mesterséges megterméke-
nyítésre is lehetõséget nyújtó központ.
Zajlik ugyanakkor A mozgáskorláto-

zottak integrált foglalkoztatása az
egészségügyre váró innovációban címû
EU-projekthez kapcsolódóan az intézet
korábban megkezdett akadálymentesí-
tése is. A másfél éves projekt megva-
lósításába konzorciumi partnerei együtt-
mûködésével fõpályázóként kezdett a
megyei kórház. Az uniós támogatással
indult, tizenöt mozgáskorlátozott em-
ber integrált foglalkoztatásra való fel-
készítését célozó programból csaknem
15 millió forintot fordítanak az akadály-
mentesítésre, valamint a speciális mun-
kahelyek és a mozgássérültek számára
is alkalmas vécék kialakítására.  spitz.

AZ EURÓPAI UNIÓ ÁLTAL NYÚJTOTT

TÁMOGATÁSAIBAN EGYRE NAGYOBB

SZEREPET KAP A RÉGIÓK VERSENYKÉ-
PESSÉGÉT KÖZVETLEN MÓDON BEFOLYÁ-
SOLÓ INNOVÁCIÓ TÁMOGATÁSA. EZT

FELISMERVE SZERVEZTEK KONFEFENCIÁT

SZERDÁN MISKOLCON, AMELYRE A

SZOMSZÉDOS KELET-SZLOVÁKIÁBÓL IS

ÉRKEZTEK PARTNEREK, MIVEL KÖZÖ-
SEN NAGYOBB TÁMOGATÁST REMÉLHET-
NEK A HATÁR KÉT OLDALÁN ÉLÕK.

A miskolci Bay Zoltán Alkalmazott
Kutatási Alapítvány, Logisztikai és
Gyártástechnikai Intézet vezetésével
megvalósuló Phare CBC forrásból tá-
mogatott Bilaterális Innovációs Klaszter
címû projekt átfogó célja az Észak-
magyarországi Régió és a Kassai Ré-
gió kapcsolatainak és versenyképessé-
gének erõsítése és az EU-csatlakozás-
sal megnyíló lehetõségek közös kiak-
názása. 
Prof. dr. Tóth László intézetvezetõ em-

lékeztetett arra, hogy Magyarország ke-
veset költ az innovációra, ami valójá-
ban nem más, mint befektetés a jö-
võbe, célja az új termékek, szolgálta-
tások létrehozása, meghonosítása. Ez-
zel párhuzamosan érdekeltté kell ten-
ni a magántõkét az innovációs folya-
matban való részvételre, mivel a pén-
zek hasznosulása rossz. Az EU-csatla-
kozás lehetõség, amellyel élni kell,  a
szomszédos szlovák területekkel való ösz-
szefogás is elõnyös lehet, példaként a
német–francia–luxemburgi régió látvá-
nyos fejlõdését említette.
Francsics László, a Norda igazgató-

ja bejelentette, hogy a regionális fej-
lesztési tanács döntött az innovációs
tanács létrehozásáról, amely várhatóan
a jövõ héten megalakul.  
Dr. Lipényi Tivadar, az innovációval

foglalkozó kormányhivatal elnökhelyet-
tese emlékeztetett, hogy az életminõ-
séget meghatározó  GDP, a várható
élettartam és a tudáskapacitás egy-
aránt kapcsolatban van az innováció-

val.  Ezért a keretek kialakításában a
kormányzat az eddiginél nagyobb fi-
gyelmet kíván szentelni a fejlesztés kér-
désének.  A meglévõ gondokra utal-
va szorgalmazta a bürokratikus akadá-
lyok megszüntetését, valamint a for-
rások decentralizálását, ennek eszköze
regionális (egyetemekre épülõ) tudás-
központok létrehozása, valamint a kis-
és középvállalkozásokat is elérõ inno-
vációs hálózat kiépítése. 
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AZ AVASI LAKÓTELEPEN

ÉLÕ CSALÁDOK HÚSZ SZÁ-
ZALÉKA VALAMILYEN FOR-
MÁBAN SZOCIÁLIS ELLÁ-
TÁSRA, SEGÍTSÉGRE SZO-
RUL. A NAGYCSALÁDO-
SOK EGYIK LEGNAGYOBB

PROBLÉMÁJÁT PÉLDÁUL A

GYERMEKEK MEGFELELÕ

ÉTKEZTETÉSE JELENETI.
EZT A GONDOT ENYHÍT-
VE AZ IRÁNYTÛ AVASI

SZOCIÁLIS SZOLGÁLAT

GYERMEKJÓLÉTI MUNKA-
CSOPORTJA AUGUSZTUS-
BAN MAJD 100 CSALÁD

RÉSZÉRE BIZTOSÍTOTTA

AZ INGYEN EBÉDET.

Rézmûves Gabriella, az
Avasi Szociális Szolgálat
igazgatója a programmal
kapcsolatban elmondta:
az augusztus elsõ napjától a hónap
végéig tartó akcióban elsõsorban a gyer-
mekek étkeztetését szerették volna meg-
oldani, ám remélik, hogy az ételhor-
dóban hazavitt ebédbõl a család min-
den tagjának jutott. A szakember in-
doklása szerint azért választották az
augusztus hónapot az akció lebonyo-
lítására, mert a több éves tapasztala-
tok azt mutatják, hogy az iskolakez-
déssel járó pluszköltségek megterhelik
az egyébként is rossz anyagi körülmé-
nyek között lévõ családok költségve-
tését. Ez pedig több családnál azt je-
lenti, hogy a megfelelõ és rendszeres
étkezést már nem tudják megoldani.
Az igazgató úgy véli: bizonyos esetek-
ben többet ér a napi meleg ebéd, mint
az egyhetes napközis tábor.  
A programban való részvétel felté-

tele volt, hogy az érintett család va-

lamilyen formában gondozott, vagy el-
látott legyen a szociális szolgálatnál. A
kétfogásos ebédet a Szemere Bertalan
Szakképzõ és Mûvészeti Középiskola
konyhája biztosította. Az egy hónapig
tartó ebédosztás költsége elérte a 800
ezer forintot, amit az önkormányzat
szociális bizottsága, illetve a területileg
illetékes önkormányzati képviselõk tá-
mogattak.
Rézmûves Gabriella a programmal

kapcsolatban kiemelte még, hogy az
ilyen jellegû segítség mindig hatéko-
nyabb, mivel itt biztosított a támoga-
tás rendeltetésszerû felhasználása, el-
lentétben a pénzbeli támogatásokkal.
Amennyiben az anyagi feltételek adot-
tak lesznek a szociális szolgálat gyer-
mekjóléti munkacsoportjának munkatár-
sai jövõre is megszervezik az ingyen
ebédet biztosító programot.    dobi
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BEFEKTETÉS
A JÖVÕBE

A Fidesz
a tanévkezdésrôl
Tisztességes pedagógus-bérviszo-

nyokat sürget a tanévkezdet alkal-
mából a Fidesz. A párt Borsod-
Abaúj-Zemplén megyei elnöke sze-
rint a kormány nem biztosította
azt, hogy idén valamennyi oktatás-
ban dolgozó tanár, tanító valóban
megkapja az ígért fizetésemelést.
Az intézmények fenntartói, az
amúgy is rossz anyagi helyzetben
lévõ önkormányzatok nem, vagy
csak áldozatok árán tudtak vala-
mit adni a pedagógusoknak.
„Még van elegendõ idõ arra, hogy

tisztességes jövõ évi költségvetés
szülessen mind állami, mind önkor-
mányzati szinten. Olyan, amelyben
a pedagógusok megérdemelt és
megígért béremelésének a fedeze-
te is megvan – jelentette ki dr.
Ódor Ferenc országgyûlési képvi-
selõ, a Fidesz – Magyar Polgári
Szövetség megyei elnöke. – Ebben
az esetben megelõzhetõ, hogy olyan
helyzet alakuljon ki, mint ebben az
évben.” 
A politikus elmondta, hogy na-

gyon sok önkormányzat nem, vagy
csak „emberáldozatok árán” tudta
kigazdálkodni a 6 százalékos pe-
dagógus-béremelés fedezetét. Pél-
daként hozta fel a megyei önkor-
mányzatot, amelynek vezetése év
elején kénytelen volt kijelenteni, hogy
bármilyen anyagi pluszt csak elbo-
csátásokkal megtakarított pénzzel ké-
pes biztosítani. 
Ódor Ferenc ezt „kannibálpénz-

nek” nevezte. Hozzátette: mindezek
betetõzése, hogy a pluszt nem bér-
emelésként, hanem jutalomként kap-
ják meg, azaz nem épül be az
alapbérbe, tehát nincs biztosíték rá,
hogy jövõre is megkapják.
Amikor „tudásalapú társadalom-

ról beszélünk”, ez elfogadhatatlan.
A politikus szerint ezen a helyze-
ten úgy lehet változatni, hogy a
jövõ évi költségvetésekbe beépítik
a pedagógusok béremelését.

MESZK-választás
Fontos lépéshez érkezett a Ma-

gyar Egészségügyi Szakdolgozói Ka-
mara (MESZK) Borsod-Abaúj-Zemp-
lén megyei szervezete az elõzõ hét-
végén: ekkor tartották mintegy két-
száz küldött részvételével azt a fó-
rumot, melyen megválasztották a
megyei tisztségviselõket, a nem tiszt-
ségviselõ elnökségi és bizottsági ta-
gokat, valamint az országos kül-
dötteket is. A résztvevõk több te-
kintetben is a szakdolgozói kama-
ra létjogosultságát hangsúlyozták,
kiemelve, hogy a mintegy 120 ezer
– Borsodban több mint 7 és fél
ezer – egészségügyi szakdolgozó
szakmai érdekeinek képviseletét más
szakmai szervezetekkel és a kama-
rákkal együttmûködve szeretnék biz-
tosítani. A borsodi egyébként fon-
tos szervezete lesz a kamarának,
hiszen itt alakult meg a MESZK
második legnagyobb, jelenleg több
mint 6 ezer tagot számláló terü-
leti szervezete. A szombati fóru-
mon részt vevõ küldöttek megvá-
lasztották többek között megyei
szervezetük vezetõit is: három je-
lölt közül nagy többséggel Lipták
Józsefné diplomás ápolót, egész-
ségügyi szakmenedzsert, a megyei
kórház szemészeti osztályának ve-
zetõ fõnõvérét választották a me-
gyei szervezet elnökévé; egy újabb
szavazással Richterné Tóth Andre-
át – a Semmelweis Kórház koor-
dinátora, diplomás ápoló, egészség-
ügyi menedzser – pedig általános
alelnökké.

Sok avasi családnak nyújtott segítséget az Iránytû.
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TÁBOR HELYETT
EBÉD



CSALÓDÁS, KIÁBRÁNDULÁS, RE-
MÉNYVESZTÉS – EZZEL A HÁROM SZÓ-
VAL JELLEMEZTE MISKOLC SZEMPONT-
JÁBÓL A KORMÁNYZATI CIKLUS ELMÚLT

KÉT ESZTENDEJÉT DR. RÉPÁSSY RÓBERT

FIDESZES ORSZÁGGYÛLÉSI KÉPVISELÕ. AZ

ELLENZÉKI HONATYA SZERINT A SZO-
CIALISTA VÁROSVEZETÉSNEK A 2002-
ES VÁLASZTÁSI EREDMÉNYEK „FÉ-
NYEZGETÉSE” HELYETT AZ ELKÖVETKE-
ZENDÕ IDÕSZAKBAN ÕSZINTÉN SZEM-
BE KELLENE NÉZNI A VALÓSÁGGAL, A

SZÉTFUTÓ ENERGIÁKAT ÖSSZE KELLENE

FOGNI, AZ EGYMÁST KIOLTÓKAT PEDIG

EGY IRÁNYBA KELLENE TERELNI. A KRI-
TIKÁT NEM AZ ELLENZÉK PISZKÁLÓ-
DÁSÁNAK KELLENE TEKINTENI, HANEM

ÁTGONDOLÁSRA, MEGFONTOLÁSRA ÉR-
DEMES JAVASLATOKNAK. 

– Azt mondta, ha röviden kellene
megvonni az elmúlt két esztendõ mér-
legét, három szóval tudná jellemezni
ezt az idõszakot: ezek pedig a csaló-
dás, kiábrándulás, reményvesztés. Kifej-
tené bõvebben, miért éppen ezek ju-
tottak eszébe?
– A választások idején káprázatos jö-

võt vázoltak fel a szocialisták: munka-
helyeket, létbiztonságot, fejlõdést ígér-
tek az embereknek. A valóság ezzel
szemben kiábrándító. A munkaerõpiac

stagnál, új munkahelyek alig jöttek lét-
re, a meglévõk sorsa is inkább bi-
zonytalan, így az itt élõknek szembe
kell nézniük a tartós munkanélküliség-
gel. De komoly csalódást okozott a meg-
élhetési költségek jelentõs emelkedése
is, olyannyira, hogy egyre többen van-
nak, akik nem látják a kiutat, re-
ményvesztettek lettek. Nem beszélve ar-
ról, hogy a városvezetés hamis hely-
zetértékelést ad a múltról és a jelen-
rõl, reális jövõkép felvázolása helyett
pedig léggömberegetés folyik. Káli
Sándor a múltat és a jelent illetõen
mindig két dologra hivatkozik: a nehéz
örökségre, illetve arra, hogy lendület-
ben a város. Mindkettõ hamis meg-
közelítés. Ha pedig a jövõt nézzük: szen-
zációs tervekrõl hallhatunk. A belváros
rendbetételérõl, a történelmi Avas hely-
reállításáról, Tapolca fejlesztésérõl, a Ti-
szai pályaudvart és Lillafüredet össze-
kötõ kerékpárútról. A megvalósításnak
azonban nyoma sincs.
– Azért a realitásokhoz hozzátarto-

zik, hogy a belváros megújítása elkez-
dõdött, és a munkahelyteremtés kap-
csán is vannak eredmények, gondol-
junk csak a Boschra.
– De ezek egyike sem jelent olyan

fordulat erejû változást, mint amilyet a
szocialista városvezetés ígért, vagy ami-

rõl jelenleg beszél. Ezért mondtam, hogy
léggömberegetés folyik. De megnézhetjük
a városháza munkáját is. Az elõzõ vá-
rosvezetés több párt koalíciója volt, még-
is elegendõ volt hozzá két alpolgár-
mester. Most, az abszolút többségben
lévõ szocialisták három alpolgármester
közremûködésével irányítják a várost,
ehhez jön még egy súlytalan koalíciós
partner, az SZDSZ is. A miskolci vá-
rosvezetés valójában az MSZP belsõ ha-
talmi harcainak leképezõdése, a riváli-
sok koalíciója. Ebbõl következik, hogy
a városi tisztségviselõk tevékenysége nincs
egymással összhangban, a polgármes-
ter láthatóan nem ura a helyzetnek.
És mindezekhez hozzájön még az is,
hogy a városháza dolgozóit hosszú ide-
je bizonytalanságban tartják, ami ter-
mészetesen a munka rovására megy.
Kívülrõl csak a módszeres klientúra-épí-
tés és a hatalmas politikai arrogancia

látszik. A nagyarányú
gyõzelmet az elmúlt
két évben az ellen-
zéki szavazók meg-
félemlítése követte,
ami leváltásokban,
személycserékben öl-
tött testet. A kine-
vezések jó részénél
pedig, pártállami múl-
tú személyek „lepo-
rolása” zajlott. Értel-
metlen, felesleges
konfliktusokat ger-
jesztettek például az
óvodabezárásokkal, az
óvoda- és iskola-ösz-
szevonásokkal, a vá-
rosházi személycse-
rékkel és ide sorol-
ható még a piacok
állapota is.
– Mi az, ami

megváltoztathatná
véleménye szerint az Ön által felvá-
zolt helyzetet?
– Minden csak szándék kérdése. Ha

a jelenlegi városvezetés leszállna a ma-
gas lóról, és nem a 2002-es választá-
si eredményt fényezgetné, hanem a mai
helyzetet venné alapul, akkor õk ma-
guk is sokat változnának. Belátnák, hogy
a szétfutó energiákat össze kell fogni,
az egymást kioltókat pedig egy irány-
ba kell terelni. Lényeges, hogy nem sza-
bad hamis illúziót kelteni az emberek-
ben – és ez igaz minden politikai erõ-
re – hiszen így könnyen csalódást okoz-
hatnak. Végül, talán a legfontosabb az
õszinte beszéd, az, hogy elfogultság nél-
kül nézzenek szembe azzal, mit végeztek,
és mi még a teendõ. Ha ezt tennék,
csökkenthetnék azt a bizalomvesztést,
ami – igaz nem annyira, mint orszá-
gosan, de – Miskolcon is érezhetõ a
kormányon lévõk iránt.

Miskolci közgyûlés
A miskolci közgyûlés a szokások-

nak megfelelõen szeptember elsõ csü-
törtökén tartotta volna a nyári szü-
netet követõ elsõ ülését.  A város-
házán az esemény helyszínéül szol-
gáló díszterem felújítási munkálatai-
nak elhúzódása miatt azonban Káli
Sándor polgármester új idõpontra hív-
ta össze a képviselõket. Ennek meg-
felelõen a felújított épületrészben
szeptember 23-án, csütörtökön 9.00.
órakor kezdi meg munkáját Miskolc
város képviselõ-testülete. Októbertõl
pedig a régi rend szerint ülésezik
majd a miskolci közgyûlés.

Szúnyogirtás 
A miskolci önkormányzat megkapta

a szúnyogirtáshoz szükséges enge-
délyeket, így pénteken végrehajtot-
ták (vagy pedig a napokban vég-
rehajtják) Miskolc közigazgatási ha-
tárain belül a légi kémiai szúnyogir-
tás. Ha a szakemberek úgy ítélik meg,
akkor biológiai irtást is végeznek majd.
Az önkormányzat erre a feladatra 5
millió forintot különített el. 

Alpolgármesteri 
fogadóóra

Fedor Vilmos, Miskolc Megyei Jo-
gú Város alpolgármestere szeptem-
ber 8-án (szerdán) 14.00 órától al-
polgármesteri fogadóórát tart a Vá-
rosházán. Sorszámosztás – 1–20-ig
– 13.00 órától a titkárságon. Az al-
polgármester minden érdeklõdõt sze-
retettel vár!

Képviselõi fogadóóra
Nyírõ Pál, a 15. sz. választókerü-

let szocialista önkormányzati képvi-
selõje szeptember 6-án (hétfõn) 17.00
órától fogadóórát tart a Jókai Mór
Református Általános és Alapfokú Mû-
vészeti Iskolában (Miskolc, Pallos u.
1. sz. alatt). A képviselõ mindenkit
szeretettel vár. 

Lakossági fórumok
Hegedûs Andrea, a 3. sz. válasz-

tókerület szocialista önkormányzati
képviselõje szeptember 8-án (szer-
dán) 17.00 órától lakossági fórumot
tart a szirmai Radnóti Közösségi Ház-
ban (Miskolc-Szirma, Erkel Ferenc u.
47.) A képviselõ tisztelettel és szere-
tettel vár minden érdeklõdõt!

*
Szilágyi Gizella, a 12. sz. önkor-

mányzati választókerület szocialista ön-
kormányzati képviselõje szeptember
8-án (szerdán) 16.30 órától a Szabó
Lõrinc Általános Iskolában (Miskolc,
Vörösmarty u. 76. sz.) lakossági fó-
rumot tart a választókerület problé-
máról! Meghívott vendég: Lévai István,
Miskolc Megyei Jogú Város Polgár-
mesteri Hivatala Városüzemeltetési és
Beruházási Osztályának munkatársa.
A képviselõ tisztelettel és szeretettel
vár minden érdeklõdõt!

Iskolába menet...

Dr. Répássy Róbert: „A valóság kiábrándító.”

MMeeggkkeezzddõõddöötttt  aa  ttaannéévv

INGYEN TANKÖNYV
ÉS ISKOLATEJ

AZ IDEI TANÉVBEN FOLYTATÓDIK AZ

ISKOLATEJ-AKCIÓ, A MISKOLCI DIÁKOK

TÖBB MINT HARMADA INGYEN KAP

TANKÖNYVET, AZ INTEGRÁLT INTÉZ-
MÉNYEK FELKÉSZÜLTEK A NEVELÕ-OK-
TATÓ MUNKA MEGKEZDÉSÉRE – RÖVI-
DEN ÖSSZEFOGLALVA EZ DERÜLT KI AB-
BÓL A TÁJÉKOZTATÓBÓL, MELYET AZ

ISKOLAKEZDÉS ELÕTT TARTOTT FEDOR

VILMOS, MISKOLC OKTATÁSÉRT IS FE-
LELÕS ALPOLGÁRMESTERE.

„Az iskolákban rend van, a peda-
gógusok tudják, mi a dolguk” – ér-
tékelte a nyáron végrehajtott intéz-
ményi integráció utáni állapotot Fedor
Vilmos alpolgármester, aki eredmény-
ként könyvelte el, hogy a nagyváro-
sok közül elsõként Miskolcon történt
nagyarányú átszervezés az oktatásban.
Kijelentette, hogy az integráció után
tagiskolaként mûködõ intézményeket
nem érheti szakmai hátrány, azok ké-
pesek a helyi igényeket kielégíteni. Ér-

deklõdésünkre elmondta, hogy a to-
vábbi ésszerûsítések lehetõségét is vizs-
gálják, ami a beszerzéseket, az ét-
keztetést érintheti. A cél a jobb át-
láthatóság, ellenõrizhetõség, a maga-
sabb színvonal elérése, hogy az isko-
lák az adott pénzbõl méltó környe-
zetben fogadják a diákokat. 
Miskolc az általános iskolás tanulók

tankönyvvásárlásához egységesen 2400
forintot biztosít, amire 13 532 általá-
nos és 17 746 középiskolás jogosult.
Ingyenes tankönyvellátásban 3426 al-
sós, 3696 felsõs és 8109 középiskolás
részesül a kritériumok alapján (arányuk
nagyjából megfelel az országos átlag-
nak). Folytatódik az iskolatej-akció, amely
az új tanévben az óvodákra is kibõ-
vül. Az iskolák felújítására is több tíz-
milliót költött a nyáron a város. A
pedagógus-béremelés fedezetére kere-
sik a forrásokat, hogy minél közelebb
kerüljenek az elvárásként megfogal-
mazott 6 százalékhoz.

FFéélliiddõõbbeenn  aa  ppaarrllaammeennttbbeenn

DR. RÉPÁSSY RÓBERT: 
„LÉGGÖMBEREGETÉS FOLYIK”

MiNap
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EGÉSZSÉGESEN ÉLNI JÓ! – EZZEL A

MOTTÓVAL RENDEZIK MEG A VÁRO-
SI EGÉSZSÉGNAPOT SZEPTEMBER 9-ÉN,
CSÜTÖRTÖKÖN MISKOLCON. AZ EL-
SÕ ALKALOMMAL MEGHIRDETETT

PROGRAMSOROZAT TÖBB HELYSZÍNEN

ZAJLÓ ESEMÉNYEI MINDEN KOROSZ-
TÁLY ÉRDEKLÕDÉSÉRE SZÁMOT TAR-
TANAK. 

Az önkormányzat által hagyomány-
teremtõ szándékkal meghirdetett ren-
dezvény kapcsán Somosi Gabriella szer-
vezõ, a városháza egészségügyi, csa-
ládvédelmi és foglalkoztatáspolitikai
fõosztályának fõtanácsosa elmondta:
mind több miskolci elõtt szeretnék fel-
hívni a figyelmet az egészséges élet-
mód, a helyes táplálkozás vagy akár
a szûrõvizsgálatok jelentõségére. Az elõ-
adások témái sokakat érintõ problé-
mákat vagy mindannyiunk számára fon-
tos kérdéseket összegeznek, s kihelye-
zett szûrõvizsgálatokat is végeznek majd,
illetve tanácsadásokkal, bemutatókkal,
kóstolóval várják az érdeklõdõket.
Az elõadások délután 4 órakor kez-

dõdnek az Ady Endre Mûvelõdési Ház-
ban, a Görömbölyi Közösségi Házban,
az Ifjúsági és Szabadidõ Házban és
az Avasi Gimnáziumban – a város
különbözõ területein párhuzamosan zaj-
lik majd a rendezvény. A témák kö-

zött például a csontritkulás, a meno-
pausa, az önismeret, a konfliktuske-
zelés, a stresszoldás, a babamasszázs
szerepel, de hallhatnak az érdeklôdôk
a drog- és az alkoholfogyasztás meg-
elõzésérõl és veszélyeirôl is. 
Az érdeklõdõket ugyanakkor délután

2 órától például a bõrdaganattal kap-
csolatos felvilágosítás, tanácsadás, fo-
gászati szájüregi szûrés és tartásjaví-
tó gyakorlatok várják a Miskolc
Plazánál. A Hõsök terén, a rendez-
vény fõ helyszínén ugyancsak délután
2 órakor kezdõdik a program: többek
között gyermek-aszfaltrajzverseny, moz-
gásízelítõ, egészségügyi totó és a Disco
Express együttes koncertje követi egy-
mást.
A Szinvaparkban szintén délután 2-

tõl este 7 óráig tartanak az egész-
ségnapi programok: itt Carothis ult-
rahangszûrés, a magas vérnyomás és
a cukorbetegség gondozásával kap-
csolatos tanácsadás, vérnyomás-, vér-
cukormérés és fehérjevizsgálat is lesz.
A Városi Egészségnapon ugyanak-

kor allergológiai vagy szájhigiénés ta-
nácsadás, tartásjavító gyakorlatok és
a dohányzásról való leszokásban igé-
nyelhetõ segítség is várja az egész-
ségükkel törõdõ miskolciakat. A ren-
dezvény programjai, szolgáltatásai in-
gyenesek.

TTaannááccssaaddáássookk,,  eellõõaaddáássookk  ééss  vviizzssggáállaattookk

EGÉSZSÉGNAP
MISKOLCON



TOVÁBBRA SEM CSITULTAK A KEDÉ-
LYEK MISKOLCTAPOLCA LEHETSÉGES

LEVÁLÁSA KÖRÜL. BÁR AZ ELSÕ ALÁ-
ÍRÁSGYÛJTÉS ÉRVÉNYTELENNEK BIZO-
NYULT, A LEVÁLÁST KEZDEMÉNYEZÕ TA-
POLCAIAK NEM ADJÁK FEL: SZEPTEM-
BER KÖZEPÉTÕL ÚJRAKEZDIK GYÛJTE-
NI AZ ALÁÍRÁSOKAT A LEVÁLÁSRA VO-
NATKOZÓ HELYI NÉPSZAVAZÁS KIÍRÁ-
SÁNAK KEZDEMÉNYEZÉSÉRE.

Helyi népszavazás kezdeményezésére
az érintett választópolgároknak legalább
25 százaléka kell, hogy aláírja a kez-
deményezést támogató ívet. Ez Mis-
kolctapolca esetén 576 fõt jelent. Az
elsõ aláírásgyûjtésen 716 aláírást gyûj-
töttek össze, ám a választási eljárásról
szóló 1997. évi C törvény úgy rendel-
kezik, hogy a saját kezû aláírás mel-
lett fel kell tüntetni a kezdeményezõ
lakcímét, és személyi azonosító számát
is. 494 névnél azonban a személyi azo-
nosító helyett a személyi igazolvány szám
szerepelt – 13 kezdeményezõ aláírása
más okból nem felelt meg. Éppen ezért
a választási bizottság megállapítása sze-
rint nem gyûlt össze megfelelô meny-
nyiségû érvényes aláírás a népszavazás
kiírásához

MÁR BEADTÁK
A KÉRELMET

Ezzel azonban még korántsem ke-
rült pont az ügy végére, hiszen mint
dr. Fodor Andrástól, a leválást elõké-
szítõ bizottság tagjától megtudtuk, új-
rakezdik az aláírásgyûjtést. A bizottság

már be is adta az újabb kérelmet, és
elõreláthatólag szeptember közepén
már az újabb ívekkel kezdhetik meg a
munkát. Mint dr. Fodor András hozzá-
tette, az elsõ alkalommal bõven meg-
volt a szükséges aláírás szám, és csu-
pán egy félreértés eredménye volt, hogy
nem lett érvényes. Ezt a félreértést azon-
ban most kiküszöbölik, és reményeik
szerint nem lesz akadálya a népszava-
zás kiírásának. 
Borkúti László, a terület önkormány-

zati képviselõje lakossági fórumot tar-
tott csütörtökön este a helyi általános
iskolában, ahol az ilyenkor szokásos be-

számoló és kérdések mellett a leválás
ügye is napirendre került. A képviselôi
beszámoló után elõször Feith Károly ön-
kormányzati képviselõ szólalt fel, aki ag-
gályosnak tartotta, hogy míg a diós-
gyõri vár környékére százmilliós nagy-
ságrendben fordítottak pénzt, addig Ta-
polcára kevés jutott. Ugyanakkor több
forrásfelhasználásra is felhívta a figyel-
met, melyekbõl Tapolca szerinte nem
részesült kellõképpen, illetve amelyek fel-
használásával kapcsolatban nem rendel-
kezett megfelelõ információval. Borkúti
László képviselõtársa figyelmébe aján-
lotta, hogy ezekkel a forrásfelhasználá-
sokkal neki is tisztában kell lennie. A
vár egy hosszabb távú program végé-
re ért, ugyanakkor Miskolctapolca fej-
lesztésén is megfelelõen dolgozik a vá-

ros, jelentette ki a képviselõ, példaként
említve a Vizek Völgye programot, amely
milliárdos beruházás Tapolca komplex
fejlesztésében. 

A KÉPVISELÕ
NEM JAVASOLJA

Több lakos is megjegyezte felszóla-
lásában: úgy érzik, nem tesz értük a
város eleget, ezért írták alá a népsza-
vazást kezdeményezõ ívet. Ezt követõ-
en több konkrét problémát is elmond-
tak a lakosok, melyek közül a nem
megfelelõen megoldott csapadékvíz el-
vezetés volt a legtöbbször elõkerülõ prob-
léma. Ezzel kapcsolatban Borkúti Lász-
ló elmondta, ezen valóban van mit ja-
vítani, és ezt tartja a legfontosabb fel-
adatának a jövõben. 
A résztvevõk megkérték Borkúti Lász-

lót mondjon véleményt a leválásról, jó-
nak találja vagy nem.
– Mint önkormányzati képviselõ, aki

felesküdött a város értékeinek védel-
mére azt tudom mondani, hogy csak
hátránya lenne Tapolcának a leválásból
– jelentette ki a képviselõ. Hozzátette,
nincs olyan közvagyon, ami a leválás
után megfelelõ bevételhez juttatná a
városrészt. Felhívta rá a figyelmet, hogy
a leválást követõen is csak 2006-ban
lehetne önkormányzati testületet válasz-
tani, de beszélt a személyi jövedelem-
adó önkormányzatoknál maradó részé-
rõl, és a zárszámadásról is, amik szin-
tén nehéz helyzetbe hozhatják az önál-
lósodott Tapolcát. A lakosok feltették
azt a kérdést is, hogy Miskolcnak ér-
deke-e, hogy a városrész leváljon, ami-
re a meghívott vendégként jelenlévõ
dr. Mészáros Miklós, Miskolc város jegy-
zõje határozott nemmel válaszolt.

MMiisskkoollccttaappoollccáánn  ttoovváábbbbrraa  ssiinnccss  nnyyuuggaalloomm

TAPOLCA LEVÁLÁSA:
ÚJRAKEZDIK AZ ALÁÍRÁSGYÛJTÉST

SZEPTEMBER 1-JÉTÕL KÉT RENDÕR

TELJESÍT SZOLGÁLATOT NAPI HUSZON-
NÉGY ÓRÁBAN A MISKOLCI EGYETEM

TERÜLETÉN. AZ EZT HITELESÍTÕ OKIRA-
TOT DR. BESENYEI LAJOS, AZ EGYETEM

REKTORA ÉS DR. BERTA LÁSZLÓ DAN-
DÁRTÁBORNOK, MEGYEI RENDÕRFÕKA-
PITÁNY ÜNNEPÉLYES KERETEK KÖZÖTT

ÍRTA ALÁ. 

A rendõrõrs ötlete nem új keletû. Az
egyetem vezetése közel két éve pró-
bálja megoldani azt a problémát, ame-
lyet az egyre jobban elharapódzó bû-
nözés jelent. Az elmúlt idõszakban ez
a terület volt a törvénysértõk Kánaán-
ja: több számítógépet elloptak, autó-
kat törtek fel, illetve két évvel ezelõtt
kirabolták a postát. Mivel a Miskolci
Egyetem „város a városban”, elenged-
hetetlen, hogy a közbiztonság is ennek
megfelelõ legyen. Az egyetem cam-
pusának 85 hektáros területén 15–20
ezer ember fordul meg naponta, az itt
található vagyontárgyak, eszközök ér-
téke eléri az egymilliárd forintot. A vi-
lágon már nagyon sok helyen vannak
ilyen irányú kezdeményezések, ám Ma-
gyarországon ez az elsõ egyetemi rend-
õrõrs.  A szolgálatot teljesítõ rendõrök
az Avasi Rendõrõrs kötelékébe tartoz-
nak, akik szabadidejükben garantálják
a ME közbiztonságát. A bérüket a rend-
õrség és az egyetem közösen adja.

A járõrözõ rendõrök ezután is be-
jönnek majd a campus területére, vi-
szont nagyobb biztonságot adhat az a
tudat, hogy mindig van rendõr a kö-

zelben. Talán a bûncselekmények szá-
ma is csökkenni fog ettõl: hiszen na-
gyon sok esetben az állandó rendõri
jelenlét is visszatartó erõ. Ezen felül még
fenntartják a közlekedés rendjét, meg-
akadályozzák a parkolási káoszt, vala-
mint a rendezvények lebonyolításában
is aktívan közremûködnek. A hallgatók
mindennapjait elõreláthatólag nem fog-
ják befolyásolni a rendõrök, mivel egy
idõ után õk is szerves részeivé válnak
majd az egyetemi életnek, biztosítva
az oktatás zavartalanságát.

HHuusszzoonnnnééggyy  óórrááss  sszzoollggáállaattoott  tteelljjeessíítteenneekk

RENDÕRÕRS
AZ EGYETEMEN

A tapolcaiak egyik nagy szívfájdalma, hogy már évek óta nem mûködik
a városrészben egy minden igényt kielégítô élelmiszerbolt.

I. évfolyam 26. számKÖZÉLET
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Új mûsorok
a Miskolc TV-ben
Napi hírmûsor és 14 tematikus

magazin – ez jelenti napjainkban
a Miskolc Televízió mûsorát. Né-
zõink visszajelzései alapján és a kor
televíziós technikai elvárásaihoz
igazodva apró lépésekkel haladva
próbál a Miskolc TV finomítani, ja-
vítani, bõvíteni a lassan húszesz-
tendõs csatorna mûsorainak külsõ
és belsõ megjelenésén.
Az elmúlt fél évben olyan új

mûsorok jelentek meg a képernyõn,
mint az iskolai oktatással, olykor
rendhagyó tanórákkal jelentkezõ
SuliTV, az állatbarátok magazinja-
ként kéthetente visszatérõ Gazdi
és a Miskolci Állatsegítõ Alapítvány
gazdit keresõ kutyáit bemutató Kó-
borló. Hétfõnként a város más-
más területét járják be a Kilátó-
ban, bemutatva egy-egy városrész
gondjait vagy épp példaértékû meg-
oldásait. Megújult az ifjúsági mû-
sor, és újra foglalkozik a Miskol-
con élõ kisebbségek helyzetével az
Együtt címû magazin. A TV Mo-
zaikban az elmúlt 4–5 évben ké-
szült kisfilmekbõl válogatnak. A már
jól ismert és közkedvelt kulturális
és sport magazinok mellett válto-
zatlanul megtalálható a mûsorfo-
lyamban a vállalkozók tájékoztatá-
sát segítõ Iránytû, amely az ITDH
szakembereinek bevonásával mutat
irányt a gazdasági élet útvesztõi-
ben. 
A tartalmi megújulás mellett a

televízió fontosnak érzi, hogy meg-
jelenésében is változzon a mûsor.
A híradó, a Miskolc Ma új stúdi-
ója március óta már vendégek fo-
gadására is alkalmas, hamarosan
pedig új, 3D-s animációs fõcímmel
indul majd este hat órakor az élõ
hírmûsor. A fõcímcserék sorában
várhatóan még õsszel új, látványos
animációval jelentkezik majd a he-
ti hírösszefoglaló, a Krónika és az
ép testben ép lelket hirdetõ
ÉletMódi magazinunk is. 
Szeptember elsõ hetében telje-

sen átalakul a televízió mûsorainak
feliratrendszere, látványos, mozgó,
jól olvasható feliratok tûnnek majd
fel a képernyõn. Hamarosan új mû-
sorok is indulnak: a szerencsejáté-
kok kedvelõi a Fortuna címû 15
perces magazinunkban hasznos ta-
nácsokat, játék-tippeket kaphatnak
totóhoz, lottóhoz, tipmixhez egyaránt,
sõt játszva még értékes ajándéko-
kat is nyerhetnek. Vasárnap dél-
utánonként pedig A TV Konyhája
várja majd a képernyõk elé a há-
ziasszonyokat, a tévé pedig tõlük
is várja majd a recepteket. Köz-
tünk élnek címmel egy portréso-
rozatot indítanak, amelyben közis-
mert miskolciak vallanak majd ön-
magukról és a városról. Visszatér
a Klick címû mûsor is, ám ezen-
túl azt az egri és a salgótarjáni
nézõk is láthatják majd, hiszen a
megújuló magazin a gazdasági szfé-
rában dolgozók számára kíván se-
gítséget nyújtani az innovációs le-
hetõségek regionális tárházában.

A jezsuitáké
az iskola

A tíz éve alapított Fényi Gyula
Miskolci Jezsuita Gimnáziumot a tan-
évnyitó ünnepség keretében for-
málisan is átadta az alapító fenn-
tartó egyházmegye a Jezsuita
Rendnek. Dr. Seregély István egri
érsek köszöntötte ebbõl az alka-
lomból a gimnázium közösségét.
Az immár egységes tulajdonba ke-
rült avasi oktatási és lelkipásztori
központot a kezdetektõl a Jezsui-
ta Rend vezette.

(folytatás az 1. oldalról)
– Ez egy olyan hely, amit nem kell

átadni, ez akkor jó, ha mûködik – je-
lentette ki Káli Sándor polgármester
az átadási ünnepségen. Hozzátette: ré-
gi óhaja volt a miskolciaknak a busz-
megálló rendbetétele. Kritika volt a vá-
ros számára az is, hogy a belváros-
ban nincs egy felújított illemhely sem.
Mindez az új buszmegálló és illemhely
átadásával azonban már a múlté.
Csütörtökön megkezdõdött a meg-

álló melletti épülettömb felújítása is. A
parkolót hátrébb szeretnék szorítani, vi-
rágok, fák ültetésével pedig egy kis
parkot létrehozni. – A belváros meg-
újításának azért lett a kiindulópontja
a Villanyrendõr, mert ez valóban egy
frekventált hely, és sokakban ébreszt
nosztalgiát – tette hozzá a polgár-
mester. Pályázik ugyanakkor a város
nagyobb összegekre a belváros továb-

bi rekonstrukciójához, az épületek hom-
lokzatának felújításához, hogy lakha-
tóbb, sétálhatóbb legyen. A Szinva vissza-
duzzasztásával legalább hetven centi-
re szeretnék a patak vizét növelni, a
buszmegálló mögött pedig kis hidakat
építeni, melyre a környék vendéglátó-
sai is kitelepülnének. 
– Legyünk végre büszkék arra, hogy

elindult valami. Ezt akarjuk folytatni,
hiszen sok kis apró lépéssel tudjuk rend-
betenni a várost – zárta mondandó-
ját Káli Sándor.
A Szinva-parti sétány és a megálló

összesen 650 négyzetméter díszbur-
kolatot kapott. Az egykori autópálya-
korlátokat a Gábor Áron Szakközép-
iskola segítségével cserélték le 220 mé-
ter hosszan kovácsoltvas korlátokra. A
biztonsági üveggel ellátott buszmegál-
ló 160 négyzetméteren védi a vára-
kozókat. 

Az új buszmegállót Káli Sándor polgármester (jobbra) adta át.

TToovváábbbb  ffoollyyiikk  aa  bbeellvváárrooss  rreekkoonnssttrruukkcciióójjaa

ÁTADTÁK
A BUSZMEGÁLLÓT

2004 – Az EU jegyében címmel foly-
tatja elõadássorozatát az APEH megyei
igazgatósága szeptember 21-én. A ren-
dezvény 9 órakor kezdõdik a hivatal
Kazinczy u. 19. szám alatti székhelyén.
Témakörök: a társadalombiztosítási jog-
szabályok változásai, gyakorlati alkalma-
zásuk az adókötelezettség teljesítéséhez
kapcsolódóan, a közösségi áfa bevallá-
sok típushibái, az eltérések rendezésé-
nek kérdései, az elektronikus bevallás-
benyújtó adózói kör (eBev) bõvítésének
lehetõségei, a befektetési célú adóhitel
visszafizetésének aktuális kérdései. Az elõ-
adások térítésmentesek. Jelentkezni a
46/517-489-as telefonszámon, szeptem-
ber 6-tól szeptember 17-ig, munkanap-
okon 9.00–14.00 óráig lehet.

AZ EU
JEGYÉBEN



MISKOLC KOMOLYZENEI ELVÁRÁSAI-
NAK KIELÉGÍTÉSE MELLETT ÚJ IGÉNYEK

ÉLETRE HÍVÁSÁNAK SZÁNDÉKÁVAL KEZ-
DI 42. ÉVADÁT A MISKOLCI SZIMFONI-
KUS ZENEKAR. HAGYOMÁNY ÉS ÚJÍTÁ-
SOK, HAZAI ÉS KÜLFÖLDI FELLÉPÉSEK, RÉ-
GEN JÁTSZOTT ÉS ÚJ PARTITÚRÁK, ÚJ ZE-
NEKARI TAGOK, HÍRES VENDÉGMÛVÉSZEK,
NO ÉS PERSZE A KLASSZIKUS BÉRLETSO-
ROZATOK – EGY KIEGYENSÚLYOZOTT,
SOKSZÍNÛ ZENEI ÉVAD NYITÁNYÁT TAR-
TOTTÁK HÉTFÕN A „MALOMBAN”. 

Éppen ma adja a 2004/2005-ös évad
elsõ koncertjét a Miskolci Szimfonikus
Zenekar: a fõvárosi Dohány utcai zsi-
nagógában lépnek fel a Zsidó Nyári Fesz-
tivál keretében. Marton Évával három
Gershwin-darabot adnak elõ este. A mis-
kolci közönségnek csaknem egy hóna-
pot kell várnia a zenekar elsõ itthoni
koncertjére, ám a kezdetet a mûsorterv
szerint sokszínû szezon követi ezúttal is.

BÉRLETES 
HANGVERSENYEK

A hétfõn tartott társulati évadnyi-
tón Sír László igazgató sok munkát
tartogató, ám kiegyensúlyozott évad-
ról szólt, melynek gerincét e szezon-
ban is a bérletes sorozatok alkotják.
A miskolci közönség jól ismeri már e
struktúrát, melyet érdeklõdésével is bizo-
nyítottan elfogadott, elismert már az
évek során.

A három meghirde-
tett bérlet – Mester-,
Szezon- és Népszerû
bérlet – összesen 18
elõadása mellett persze
számos miskolci, hazai
és külföldi elõadás is
várja a közönséget és
a zenekart. A mai bu-
dapesti koncert után a
jövõ év elsõ két hó-
napjában két alkalom-
mal lépnek még szín-
padra a fõvárosban, s
kilenc külföldi elõadá-
sukat többek között az
aschaffenburgi, a salz-
burgi, a dijoni és a kas-
sai közönség is meg-
hallgathatja. 
Folytatódnak ugyan-

akkor a már hagyomá-
nyos szimfonikus-kon-
certek is, így például az
idén elsõ alkalommal és
nagy sikerrel megren-
dezett háromnapos Klazz Fesztivál, a gye-
rekkoncert és az ünnepi elõadások is.
A miskolci szimfonikusok bérletes

hangversenysorozatai egyre nagyobb
népszerûségre tettek szert az elmúlt
évek során. Sõt, a tekintélyes, mintegy
kétezerre tehetõ bérlõ a hazai vidéki
városok sorában e tekintetben kiemel-
kedõ helyre sorolja Miskolc nevét. Az

új szezon mûsortervérõl Kovács László
mûvészeti vezetõ adott rövid áttekin-
tést. Az új szezon elsõ miskolci kon-
certjét október 4-én tartják a Szezon
bérletsorozat nyitányaként is egyben: a
már megszokott helyszínen, a Miskol-
ci Nemzeti Színházban Strauss- és Hacsa-
turján-mûveket hallhat a közönség. A
Népszerû bérlet elsõ koncertje október
25-én lesz, akkor Verdi: Requiem címû
mûvét hallhatjuk többek között a Ma-
gyar Rádió Énekkarának közremûködé-
sével. A Mesterbérlet koncertsorozata
november 8-án kezdõdik, ezen az es-
tén Beethoven- és Strauss-mûvek csen-
dülnek fel a Nagyszínházban.
A koncertlátogatók jól tudják: a mis-

kolci teátrum színpada állandó helyszínt
nyújt e sorozatokhoz. A tervek szerint
azonban belátható idõn belül új hang-
versenytermet avathatunk Miskolcon:
Fedor Vilmos alpolgármester azzal a hír-
rel érkezett az évadnyitó társulati ülés-
re, hogy a zenekar a remények szerint
az egykori Béke mozi megújult épüle-

tében zárhatja az ezt követõ, azaz a
43. évadot.

ÚJ KONCERTSOROZAT

Az évadnyitón a város zenei életének
új színfoltjáról is hallhattunk. Mint azt
Gonda Ferenctõl, a Filharmónia Kelet-
Magyarország Kht. ügyvezetõ igazgatójától
megtudtuk, az új bérletsorozat három
koncertjén Szabadi Vilmos hegedûmûvész
mellett Gulyás Márta és Homor Zsuzsa
zongoramûvészek tolmácsolják Beethoven
szonátáit a jövõ év februárjában, már-
ciusában és áprilisában. Az új koncert-
helyszínen, az Európa-házban tartandó
kamaraestekre a Filharmónia Kossuth ut-
cai irodájában válthatók bérletek – csak-
úgy, mint a Miskolci Szimfonikus Zene-
kar hangversenysorozataira vagy példá-
ul a Zenepalota Bartók-termében tar-
tandó kamarakoncertekre. spitz.
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A Magyar 
Fotográfia Napja

Az Ifjúsági és Szabadidõ Ház Fotó-
galériájában szeptember 29-ig láto-
gatható a Miskolci Fotóklub kiállítása.
A tárlatot a Magyar Fotográfia Nap-
ja alkalmából rendezték, ez augusztus
29-én van. Azért ezt a dátumot vá-
lasztották a fényképezés szerelmesei,
mert Vállas Antal matematikus, fizikus
és földrajztudós 1840-ben éppen ezen
a napon mutatta be a Magyar Tu-
dós Társaság ülésén a dagerrotípia ké-
szítésének fortélyait. Ez az év volt a
magyarországi fotóoktatás kezdete, s
ebben az évben volt az elsõ fotóki-
állítás is. Vállas Antal kivándorolt Ame-
rikába, és ott is halt meg hatvanéves
korában, ám az új nemzedék fotósa-
inak emlékezetében mégis õ a ma-
gyar fotográfia atyja. A Fotóklub tár-
lata hétköznap 9–19 óráig, szomba-
ton pedig 9–13 óráig tekinthetõ meg.

Darvas Iván `
karikatúrái

„Válogatott idézetek és Pofák gyûj-
teménye” címmel nyílik Darvas Iván ki-
állítása. A színmûvész négy évtizeddel
ezelõtt, 1963-ban a Miskolci Nemzeti
Színház mûvészeként már megcsillan-
totta tehetségét városunkban, most azon-
ban egy másik mûvészeti ágban, a gra-
fikában mutatkozik be. A számítógépes
karikatúrákkal görbe tükröt tart a ma-
gyar- és külföldi sztárok, illetve a po-
litikusok elé. A képeket egy-egy találó
idézettel is kiegészítette a mûvész. A
tárlat szeptember 9-tõl október 22-ig
látogatható a Színháztörténeti és Szí-
nészmúzemban. A kiállítás a múzeum
„Újra Miskolcon” elnevezésû sorozatá-
nak elsõ állomása: a jövõben olyan
mûvészeket fognak vendégül látni, akik
korábban a színház tagjai voltak.

Somló Ferenc 
„Öltözõje”

A Jászai-díjas színmûvész, Somló
Ferenc lesz a vendége az „Öltözõ” el-
nevezésû irodalmi délutánnak a Vas-
utasok Vörösmarty Mûvelõdési Házá-
ban, szeptember 9-én, 15 órakor. Fel-
lép Somló Gábor színmûvész, a Sze-
gedi Nemzeti Színház tagja; Somló István
színmûvész, a Miskolci Nemzeti Szín-
ház tagja, és ifj. Somló Ferenc.

Csángó táncház
Szeptember 7-én, pénteken este csán-

gó táncházat tartanak a Református
Ifjúsági Központ Nyilas Misi Házában.
Fél héttõl a táncolni szeretõ gyerme-
keket várják csángó táncokkal, éne-
kekkel, játékokkal és mesékkel; fél nyolc-
tól pedig megkezdõdik a felnõttek tánc-
háza, és az össznépi mulatság. A talp-
alávalót az Esztenás együttes szolgál-
tatja. A belépõjegyek gyermekeknek
150 forintba, a felnõtteknek 300 fo-
rintba kerülnek.

VIII. Vokálhétvége
Szeptember 10-én és 11-én este az

Európa-házban, az Almássy-kúria kon-
ferenciatermében Vokálhétvégét tar-
tanak. Az elsõ napon, pénteken mis-
kolci együttesek énekét hallgathatják
meg az érdeklõdõk: 18 órakor a
Sentimental Vocal, 18.30-kor a Seven
Soul Singers, 19 órakor pedig Ferenczy
Anette és a Click Jazzrock lép fel.
Másnap, szombaton 18 órakor a Mis-
kolci Spirituálé Énekegyüttes, 18.40-kor
a Four Frainds Vocal és 19 órakor a
budapesti Bolyki Brothers ad koncer-
tet. A Vokálhétvége mûvészeti veze-
tõje Regõs Zsolt. A rendezvényt a
Nemzeti Kulturális Alapprogram Ze-
nei Kollégiuma támogatja. A hang-
versenyekre a belépés díjtalan.

A szimfonikusok október 4-én tartják az új évad elsô koncertjét Miskolcon.

AA  DDoohháánnyy  uuttccaaii  zzssiinnaaggóóggáábbaann  kkeezzddeenneekk

ÉVADNYITÓ SZIMFONIKUSOK

A miskolci rockfesztivál 30 éves jubileuma alkalmából tavaly nagyszabá-
sú koncertet rendeztek a sportcsarnokban.

Feki azt mondta a Grizzly kerthe-
lyiségében: „Hú apám! A Pi nagyon
para!” Én meg elkezdtem gondolkodni,
vajon mitõl is lehet annyira „para”
ez a film. És eszembe jutottak zombik,
vámpírok, hárpiák és gorgonok: elfe-
lejtett mitológiák elfelejtett rémei. De
Feki megnyugtatott, szó sincs ilyenekrõl,
és megnéztem én is, egyedül, sötét
panelban, és nem féltem, de mégis-
csak paráztam, mert valahogy nyug-
talanított, és szépen lassan elkezdett
bennem munkálni az emberiség talán
legõsibb és legzsigeribb félelme: a hor-
ror vacui.
És tényleg nem voltak Skyllák, se

Kharybdisek, se vámpírok, se vérfar-
kasok, csak egy félõrült, skizofrén ma-
tematikus, egy megfoghatatlan és min-
denhol ott lévõ cég, egy sokjegyû
szám, meg kalapos, nagyszakállú
haszidok alulról filmezve, fenyegetõen
fekete-fehéren.
De mi is a Pi? 3,14! – vágjuk rá

rögtön a középiskolai matematika órák
élményanyagából felsejlõ megkérdõje-
lezhetetlen igazságot! Az ám! Csak-
hogy a számsornak itt nincs vége! És
mi van, ha a teljes sor, a teljes Pi
nem csupán egy egyszerû szám. Mi
van, ha maga az öröktõl fogva lé-
tezõ egyetemes rendezõelv, Buddha,
Allah, Krisna, Jahve: mi van ha ma-
ga az Isten? Darren Aronofsky film-
je ezt a lehetõséget boncolgatja.

Maxot, a zsenialitás és az õrület
határmezsgyéjén vergõdõ matematikust
nem hagyja nyugodni egy tézis. Úgy
gondolja, hogy van egy ismétlõdõ for-
ma, egy újra és újra felbukkanó szám-
sor, ami ott van minden létezõben.
Ez a számsor az, ami rendet visz a
káoszba, ez Isten neve, a létezés leg-
végsõ célja és értelme. Épp ezért min-
denki szeretné megismerni a teljes,
kétszáztizenhat jegyû számot, amelyet
Max számítógépe azután köp ki ma-
gából, hogy a tudós beletáplálja a hé-
ber ábécé betûit. Ezután a gép ön-
tudatra ébred és megsemmisül.
A Pi egy igazi black movie. Szu-

rokfekete és égõ fehér, nyomasztó,
nyugtalanító, aminek alig várjuk már
a végét, hogy ne, ne, elég már! És
mégis tudni akarjuk, hogy most ak-
kor mi a titok, hol van a varázslat,
mint amikor el se tudjuk képzelni, hogy
tûnik el a nyuszi a cilinderbõl, és az
se érdekel, hogy anyu fagyizni akar
vinni, csak várjuk meg a végét, hát-
ha akkor a bûvész mindent elárul, fel-
fedi a titkot, ami miatt végigültük ezt
az egész elõadást. 

PN

Pi
Fekete-fehér, feliratos amerikai
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ISTEN, MATEK, HASZIDOK

TAVALY NOVEMBERBEN MISKOLC –
HARMINC ÉV UTÁN ÚJRA – A ROCKZENE

FÕVÁROSÁVÁ VÁLT. AZ 1973-AS MIS-
KOLCI ROCKFESZTIVÁLT A „MAGYAR

WOODSTOCK” NÉVEN EMLEGETTE A KO-
RABELI SAJTÓ. A 2003-BAN TARTOTT

JUBILEUMI KONCERT UTÁN AZ IDÉN – ÉS

A TERVEK SZERINT AZ ELKÖVETKEZÕ

ÉVEKBEN IS – ÚJABB FESZTIVÁLLAL GAZ-
DAGODIK VÁROSUNK.

A rendezvény Rocklegendák Fesztivál-
ja néven vonul be a város közéletébe. A
tavalyival ellentétben az idén egy naposra
redukálódott, mivel nagyon kevés pénzt
sikerült összegyûjteniük a rendezõknek –
tudtuk meg Fedor Vilmos alpolgármes-
tertõl, a fesztivál egyik szervezõjétõl. A
rock seregszemléjének kísérõrendezvényé-
vé kívánják tenni a hamarosan megnyí-
ló Rocklegendák Csarnoka elnevezésû
rockmúzeumot, amely a tervek szerint a

lillafüredi „sziklában” kap majd helyet. A
rendezvényre nem csak a magyar zenei
élet jeles képviselõit akarják majd meg-
hívni, hanem olyan külföldi zenekarokat
is, akik a rockzene meghatározó szemé-
lyiségei. Szeptember 19-én, 20 órakor kez-
dõdik az idei koncert: a városi sport-
csarnokban fellép a Zig-Zag Company ze-
nekar, a Deák Bill Blues Band és a Uriah
Heep együttes ad másfél órás koncertet.
A világsztár rockbanda külön kérése volt,
hogy vidéki fellépéseket szervezzenek ne-
kik, ezért Miskolc után fellépnek még
Debrecenben és Szegeden, emellett ér-
deklõdnek a rockmúzeum iránt is, talán
még néhány relikviát is felajánlanak a ki-
állítás részére. A belépõjegyek 5000 fo-
rintba kerülnek, és a Miskolci Nemzeti
Színház jegyirodájában, a TNS Zenesza-
lonban, az Ifjúsági és Szabadidõ Házban,
illetve a Tourinform Irodában vásárolha-
tók meg. -durbák-

SSzzeepptteemmbbeerr  1199--éénn  

ROCKLEGENDÁK
FESZTIVÁLJA

A Miskolci Szimfonikus Zenekar
az interneten: www.mso.hu  



SEMMI TÚLZÁS NINCS ABBAN A MEG-
ÁLLAPÍTÁSBAN, AMELY EGY OLYAN

SZAKEMBERTÕL SZÁRMAZIK, AKI IGEN-
CSAK BENNE VAN A HAZAI CSELGÁNCS-
ÉLET SÛRÛJÉBEN. MORAVETZ FERENC

EGYKORI SZÖVETSÉGI KAPITÁNY MOND-
TA, HOGY A MISKOLCI VSC SZAKOSZ-
TÁLYA IGAZI ÁLLÓCSILLAG A SPORT-
ÁG EGÉN. 

Ennél nagyobb elismerést aligha kap-
hattak volna a zöld-fehérek. Amikor
Illyés Miklósnak beszélgetésünk elején
felteszem a kérdést, hogy hová he-
lyezné a szakosztályt az itthoni térké-
pen, kertelés nélkül, szinte kapásból
mondja:
– Egyike vagyunk a legdinamikusab-

ban fejlõdõ csapatoknak. Szeptember
19-én részt veszünk az U23-as baj-
nokságon, ami egy új kategóriát je-
lent a sportágban. A juniorok és a
felnõttek között hívták életre, hogy a
korosztályhoz tartozók is megfelelõ ver-
senyzési lehetõséghez jussanak. Nos,
amikor két és fél évvel munkához lát-
tam, összesen négy versenyzõnk volt
ebben a korcsoportban. Most az je-
lent a számunkra gondot, hogyan old-
juk meg az utazást. Sajnos, a MÁV
már nem ad utazási támogatást, s ez
a vasutas klubok számára hatalmas
érvágást jelent, hiszen megtöbbszörö-
zõdnek a kiadások. Úgy fest, hogy
15–16 sportolóval képviseltetjük ma-
gunkat, márpedig ez szembetûnõ kü-
lönbség.
Hozzáteszi, hogy a versenyzõk zö-

me megvolt, de természetesen koro-
sodtak, fejlõdtek. Az mindenképpen a
szakmai vezetés mellett szól, hogy amíg
korábban 14 éves korban sokan ab-
bahagyták, eltávolodtak a cselgáncs, a
tendenciát sikerült megállítani. Illyés azt
az utat választotta kollégáival, hogy a
kritikus korban kezdte nagyon kemé-
nyen dolgoztatni a fiatalokat. A sok
munkának eredménye is lett, hiszen
jöttek a kisebb-nagyobb sikerélmények,
ezek mind-mind a maradást segítõ té-

nyezõként jelentkeztek. A gyerekek mel-
lett a szülõk meggyõzése is döntõnek
bizonyult.

A NEVELÉS A FONTOS 

– Tény, hogy most nincsenek fel-
nõtt versenyzõink, de a rendszervál-
tozás kezdeti éveiben megszüntették

a sportstátuszokat, a legjobbaknak is
megélhetési forrás után kellett nézni.
Amikor én junior korú voltam, az
MVSC-nél legalább nyolc-tíz felnõtt csel-
gáncsozóval tudtam küzdeni. Rajtuk fel
lehetett jönni, biztosított volt a fejlõ-
dés. 1995-re az a korosztály kifutott,
s megszakadt az egymásra épülés fo-
lyamata. Meggyõzõdésem, hogy egy
szakosztálynak ma már nem a felnõt-
tekre kell koncentrálnia, hanem a fi-
atalabbakra, s ha ebbõl egy-két klasz-
szis kijön, akkor õket lehet menedzsel-
ni a nemzetközi porondon – osztot-
ta meg velem gondolatait a vasuta-
sok vezetõedzõje.

Vajon mennyire idegõrlõ tevékeny-
ség a szakemberek számára, hogy örö-
kösen „csak” nevelniük kell? Hiszen
mindenki szeretné lemérni, hol tart a
keze alatt dolgozó, fejlõdõ sportoló.
Nos, Illyés szerint örökösen kompro-
misszumokat kell kötni. A Kubikban
korábban az volt a gyakorlat, hogy

minden év január elsõ napjaiban fel-
jebb kerültek a gyerekek, s attól kezd-
ve más szakember foglalkozott velük.
Jelenleg ketten dolgoznak a serdülõk-
kel és ifjúságiakkal, a versenyzõk jó-
szerével észre sem veszik, hogy más-
hoz kerülnek. Illyés erõssége, hogy köz-
vetlenül az élsportból hozta az edzés-
morált, felkészültséget, ami nélkülöz-
hetetlen például a nemzetközi színté-
ren való helytálláshoz.

– Természetes, hogy szerencse is kell
a sikerhez. Nálunk például a többiek
erõt és hitet meríthetnek abból, aho-
gyan az edzéseken Gáspár Eszter dol-
gozik. Az idén kijutott az ifjúsági Eu-
rópa-bajnokságra, ez mindenkin lendí-
tett. Rajtam kívül egyébként Kálmán
Tibor, Nyeste Sándor, Flórusz János fog-
lalkozik a fiatalokkal. Meg kell említe-
ni a Miskolci Sportiskolát, ahol szin-
tén több szakember vezet edzést a
sportolóknak – mondta Illyés Miklós.

SPORTOLÓK
A „KIRAKATBAN”

Mibõl élnek, milyen összegbõl gaz-
dálkodnak? Nos, az önkormányzattól
jelentõs támogatásban részesül a szak-
osztály (ez évente 5 millió forintot je-
lent). Lenártek András elnök és Pusz-
tai István szakosztályigazgató minden
követ megmozgat, hogy szélesítse a
szponzorok körét. Az erõfeszítéseknek
köszönhetõen körülbelül 15 millióra rúg
az évi költségvetés.
Szerencsére egyre gyarapodik azok-

nak a sportolóknak a száma, akiket
ki lehet tenni a „kirakatba”. A veze-
tõedzõ szándékosan nem említ neve-
ket, annyit azonban elárul, hogy né-
gyen nagyon szép jövõ elõtt állnak,
a kvartett valamennyi tagja váloga-
tott. Belõlük igazi nagy bajnok is le-
het! Tavaly húsznál több éremmel tér-
tek haza az országos bajnokságokról,
ezek közül hét volt arany medál! Az
összesített szakosztályi rangsorban az
MVSC legutóbb a nyolcadik helyen
végzett – ez kizárólag a felnõttek hi-
ányával magyarázható. Illyés fontos-
nak tartja megemlíteni, hogy a lét-
szám biztosítása miatt toborzókat tar-
tanak, kedden és csütörtökön délután
fél 6-tól várják a jelentkezõket a Cso-
konai utcai csarnokban.        (-s)

A JÖVÕ HÉT VÉGÉN MOZGÁSBA LEN-
DÜL A HAZAI ASZTALITENISZ-ÉLET,
UGYANIS MEGKEZDÕDNEK A KÜLÖNBÖ-
ZÕ OSZTÁLYÚ CSAPATBAJNOKSÁGOK.
AMIRE RÉGEN VOLT PÉLDA, AZ MOST

BEKÖVETKEZIK: MISKOLCNAK KÉT KÉP-
VISELÕJE IS LESZ A SPORTÁG ELSÕ OSZ-
TÁLYÁBAN.

A Borsod Volán egyenes ágon, ab-
szolút magabiztosan, bajnokként érde-
melte ki az NB I B osztályba kerülést.
A közlekedésiek sikerének értékét nö-
veli, hogy gyakorlatilag edzõ nélkül ér-
ték el a kiemelkedõ eredményt, igaz
viszont, hogy Fukker Bertalan szakosz-
tályvezetõ jó gazda módjára mindenen
rajta tartja a szemét. A miskolci ala-
kulat tagjai zavaró körülményektõl
mentesen, kizárólag a feladatra össz-
pontosítva készülhetnek a nyitányra. A
játékosokat egészséges önbizalom jel-
lemzi, a legnagyobb gondot a számuk-
ra az új terem „belakása”, megszoká-
sa jelenti. A legutóbbi szezonban még
a Bláthy Ottó Villamosipari Szakközép-
iskola tornatermében edzettek és ját-
szották bajnoki mérkõzéseiket, ám a
magasabb osztály követelményeinek a
viszonylag kisméretû terem nem felelt
meg, ezért kényszerûségbõl a Szemere
Szakképzõ tornatermébe tették át
székhelyüket.
A termet parkettázták, így egy ki-

csit késõn, csak augusztus 20. után kezd-
hették meg a felkészülést, ám ismer-
ve a Doros Szilárd, Laczkó Sándor,
Lehoczki Gábor, Licsák Levente együt-

tes erejét, ok aligha lehet az aggoda-
lomra. A Borsod Volán két év alatt
két bajnokságot nyert, egyáltalán nem
kizárt, hogy a harmadik évben sikerül(het)
a triplázás. Legveszélyesebb vetélytár-
suknak a Kemecse tûnik, elsõsorban
azért, mert teljes miskolci kvartettet (Ba-
ri, Kõvári, Tóth Zs., Tóth G.) igazolt.
(Csak érdekességképpen jegyezzük meg,
hogy az írásunkban eddig felsorolt nyolc
játékos korábban egyformán klubtársak
voltak Hejõcsabán.)
A létszámfeltöltésnek köszönheti tag-

ságát a Diósgyõri ASE gárdája. Az ala-
kulat ugyanis az NB II középmezõnyé-
ben végzett, ám visszalépések, meg-
szûnések következtében a szövetség tett
egy ajánlatot, amire Barták László szak-
osztályvezetõ rábólintott. Így a Boros
Zoltán, Fekete József, Géczi István, Pa-
dos Zoltán összetételû kvartett mérleg-
re teheti tudását a magasabb osztály-
ban is – vérmes reményeket azonban
semmiképpen sem táplálhat, reálisan
megítélve az erõviszonyokat ugyanis az
derül ki, hogy a bentmaradás kiharco-
lása már sikernek számítana.
Nem is olyan régen a Hejõcsabai

Cement SC férfi-, illetve nõi csapata is
az NB I A csoportjában szerepelt, az
idõk változása azonban a cementese-
ket sem kímélte, a klubnál megszün-
tették a szakosztályt. A megyeszékhely
asztaliteniszezés iránt érdeklõdõ sport-
barátai azonban hamarosan ismét
meccsre mehetnek, s két férfigárdáért
szoríthatnak. Az õszi nyitányra szep-
tember 11-én, szombaton kerül sor.

RRééggeenn  vvoolltt  eerrrree  ppééllddaa  aa  mmiisskkoollccii  aasszzttaalliitteenniisszzbbeenn

KÉT CSAPAT
AZ ÉLVONALBAN

Az MVSC csarnokában szorgalmasan dolgoznak a cselgáncsszakosztály
tagjai, akik között meg lehet találni a jövõ bajnokait is.

AAzz  MMVVSSCC  ccsseellggáánnccssoossaaii  hháárroomm  éévvttiizzeeddee  ttaarrttoozznnaakk  aa  mmaaggyyaarr  ééllmmeezzõõnnyyhhöözz

ÁLLÓCSILLAG AZ ÉGEN

I. évfolyam 26. számSPORT

MiNap
6

Zsolnay visszatért
Ismert, hogy a magyar váloga-

tott egyik nemzetközi tornáján sú-
lyos sérülést szenvedett Eördögh
Edit, s a piros-fehérek kulcsjátéko-
sát hosszú hónapokig nélkülözni lesz
kénytelen Földi Sándor vezetõedzõ.
A DKSK Kft. vezetése természe-
tesen nem ült ölbe tett kezekkel
és várta a csodát, igyekezett meg-
oldást találni. Nos, a napokban a
gazdasági társaság irányítói hiva-
talosan is bejelentették, hogy szer-
zõdést kötöttek Zsolnay Gyöngyi-
vel. A hír azért hatott a bomba-
meglepetés erejével, mert köztu-
dott, hogy évekkel ezelõtt Zsolnay
meglehetõsen viharos körülmények
között távozott az akkor még Ki-
rály Sándor által irányított együt-
testõl Pécsre. A diósgyõriek egy-
elõre fél évre szóló kontraktust ír-
tak alá a 29 esztendõs bedobó-
val, aki a kettes mezszámmal játsz-
hat az elkövetkezendõ idényben.
Zsolnay hétfõn már csatlakozott is
a kerethez és bekapcsolódott a
munkába. Figyelmet érdemlõ mo-
mentum, hogy a DKSK sajnálatát
fejezte ki mindazért, ami Zsolnay
Gyöngyivel korábban Diósgyõrben
történt. Ezért a csapat jelenlegi ve-
zetése elnézést kért, s egyben kö-
szöni Zsolnay Gyöngyinek azt a
segítséget, amelyet kulcsjátékosa,
Eördögh Edit sérülése után néhány
hónapra a DKSK-nak nyújt.

Sorsoltak
a kupában

A Magyar Labdarúgó Szövetség-
ben elkészítették a Magyar-kupa
selejtezõ második fordulójának pá-
rosítását. A küzdelmekben még ér-
dekelt megyénk egyetlen elsõ osz-
tályú alakulata, a Diósgyõr BFC is,
a piros-fehérek most kapcsolódnak
be a sorozatba. A diósgyõriek szep-
tember 22-én Tápiószecsõn lépnek
pályára, a találkozó délután fél
négykor kezdõdik. Érdekesség, hogy
a kupában még érdekelt a Bõcs
KSC, valamint az Arnót is. A bõ-
csiek hazai környezetben látják ven-
dégül az NB I-es Nyíregyháza Spar-
tacust, s az arnótiak is élvezik majd
a megszokott környezetbõl adódó
elõnyöket, miután hazai pályán fo-
gadják a Baktalórántháza együtte-
sét. A diósgyõriekkel kapcsolatos
információ, hogy a hét végi baj-
noki szünet miatt ma Miskolcon
elõkészületi találkozót játszik a
Kiprich-legénység, ellenfele 10 órá-
tól a szlovák Licartovce gárdája lesz.

Kropkó második
Nagyszerû sikert ért el a negy-

venegy esztendõs miskolci Kropkó
Péter, aki a Hollandiában megren-
dezett triatlon Ironman-bajnoksá-
gon a második helyet szerezte
meg. A viadalnak Almere városa
adott otthont és a résztvevõk a
hagyományoknak megfelelõen elõ-
ször 3,8 kilométert úsztak, aztán
180 kilométert kerékpároztak, vé-
gül pedig teljesítették a 42 195
méteres maratoni futótávot. Nos,
Kropkó kitett magáért, ugyanis egy
hónapon belül immáron másod-
szor indult a klasszikus számban,
s mindezt azért, hogy szponzorai
révén elõteremtse az anyagi fel-
tételeit a világbajnoki részvételnek.
Ismert, hogy ezt a versenyt min-
den évben a Hawaii-szigeteken ren-
dezik meg. A miskolci sportoló a
belga Schellenstõl hét perccel el-
maradva fejezte be a második he-
lyen a hollandiai versenyt, s csak-
nem három perccel elõzte meg a
harmadikként célba érkezõ holland
Branch-ot.

A KÖZELI NAPOKBAN

BEFEJEZÕDÖTT ATHÉNI

NYÁRI OLIMPIAI JÁTÉKO-
KON EGY SPORTOLÓ KÉP-
VISELTE MISKOLCOT.
DUDÁS GYULA, A DIÓS-
GYÕRI ATLÉTIKAI CLUB

GYALOGLÓJA ÁLLT RAJT-
HOZ A 20 KILOMÉTERES,
EMBERT PRÓBÁLÓ TÁ-
VON, S AZ ERÕS ME-
ZÕNYBEN A HARMINCA-
DIK HELYEN ÉRKEZETT

CÉLBA.

Szûcs József edzõ az
itthoni esélylatolgatáskor
úgy vélekedett, hogy Du-
dás bekerülhet az elsõ
húsz közé. Véleményét
arra alapozta, hogy a Vi-
lágkupa-rangsorban a
miskolci fiú az olimpiát
megelõzõen a 34. helyen állt, s mi-
után az ötkarikás játékokon egy-egy
országból legfeljebb hárman állhattak
rajthoz, ez lehetõséget adott Dudás
számára az elõrelépéshez.
Nos, a szakember jóslata nem vált

be, szégyenkezésre azonban így sincs
ok – derült ki abból a beszélgetés-
bõl, amelyet a hazaérkezést követõ-
en folytattunk Dudás Gyulával.

– Jóval elõrébb is vé-
gezhettem volna, de két-
szer is letaposták a lá-
bamról a cipõimet. Ilyen-
kor sajnos kiesik a rit-
musból az ember és na-
gyon nehéz, szinte lehe-
tetlen visszazökkenni. Pe-
dig akkor éppen benne
voltam a mezõny elején
vezetõ bolyban! Talán
szerencsésebb lett volna
korábban kiutazni, ugyan-
is kevésnek bizonyult a
versenyt megelõzõ négy
nap. Jó formában voltam,
a pályát ismertem, hiszen
1997-ben ezen rendezték
meg a világbajnokságot,
a két kiállás, cipõfûzés
miatt azonban legalább
3–4 percet veszítettem.
Ha nincs ez a malõr, ak-

kor a 15–20. helyek valamelyikén vé-
gezhettem volna. Így sem vagyok el-
keseredve, mert Sydney-ben 37. vol-
tam, remélem, Pekingben még elõrébb
kerülök. Sajnos, hiányzott az edzõm is,
ugyanis Szûcs Józsefet nem utaztatta
ki a szövetség, ráadásul a hatalmas
hõség sem nekem kedvezett – von-
ta meg az olimpiai szereplés gyors-
mérlegét a rokonszenves sportoló.

Dudás Gyula jól tel-
jesített Athénban.

KKééttsszzeerr  iiss  lleettaappoossttáákk  aa  cciippõõiitt

DUDÁS GYULA
ELÉGEDETT
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DEMETER VIRÁG
Miskolc, Tizeshonvéd u. 21/B.

� Személyre szóló egyedi
és alkalmi csokrok készí-
tése igény szerint

� Rendezvények dekorálása

� Mindennap friss virággal 
és különleges kompozíci-
ókkal várjuk kedves vá-
sárlóinkat!

Utazzon velünk

UNGVÁRRA

VÁSÁRLÁSSAL EGYBEKÖTÖTT UTAZÁS
AUTÓBUSSZAL MINDEN SZOMBATON!

Ár: 4500 Ft/fô

Társtours Utazási Iroda 
Miskolc, Széchenyi u. 14. Tel.: 46/413-929

Budapest kertvárosi 100 négyzetméteres csa-
ládi ház, beépíthetô  tetôtérrel, eladó. Tele-
fon: 06-30-36-42-526.

A Tavassy Síiskola alapfokú mûanyagpályás sítanfolyamokat in-
dít október 2-tól, hétvégeken 5–15 éves gyermekek részére. Je-
lentkezés a 06-30-313-90-81 telefonon.

Ha érdekel Téged a közélet, a politika, ha szeretsz nagyokat bulizni, ha jó társaságot keresel, csat-
lakozz a Fiatal Baloldal–Ifjú Szocialistákhoz. Az év nyárzáró partijára kerül sor a hagyományos Ta-
tai Fesztiválon. A rendezvény szeptember 10–12. között lesz, melynek részvételi díja: 2500 Ft. Ez
tartalmazza az utazást, a szállást, az étkezést és a fergeteges bulikat. Ha érdekel, az elérhetôségünk:
Miskolc, Corvin u. 9. sz.

A Miskolci Egyetem 
Továbbképzési Központja

Intézményi nyilvántartási szám: 
04-0018-04

„IGAZSÁGÜGYI 
SZOCIÁLIS TANÁCSADÓ”

4 féléves szakirányú 
továbbképzést indít

a 2004/2005. tanévben.
Jelentkezhetnek: pártfogók, 

pedagógusok, szociális-, 
család-, gyermekvédelemben

dolgozó pedagógus diplomával
rendelkezô nevelôk, illetve

egyéb diplomával rendelkezôk
legalább 1 éves szakmai 

gyakorlattal.

A képzés költsége: 
99 000 Ft/félév

Jelentkezési határidô: 2004.
szeptember 30.



A három szobor Deák Ferencet,
Vörösmarty Mihályt és Széchenyi Ist-
vánt ábrázolta. 1939 decemberében az-
tán nyomtalanul el-
tûntek a szobrok. Az
írás hitelességét az tá-
masztja alá, hogy elõ-
került egy olyan fény-
kép, amely gyanítha-
tóan a századforduló
után készült, s ezen
egyértelmûen láthatók
az ablakok fölött, kon-
zolokon álló mellszob-
rok, amelyek a fõut-
cára néznek. Ezen túl
számos emlék idézi
Széchenyi alakját Mis-
kolcon.
A XIX. század vé-

gétõl a XX. század kö-
zepéig volt divatja
egy-egy körnek, egye-
sületnek, egyletnek
díszserleget avatni, s évi
rendszerességgel emel-
lett emlékezésre ösz-

szegyûlni, pohárköszöntõket mondani. Így
tisztelegtek Kossuth, Szemere, Reviczky,
Vázsonyi Vilmos vagy Lévay József em-

léke elõtt. 1897-tõl volt „Széchenyi-po-
hár” is Miskolcon. Az elõírás úgy szólt,
hogy „azt minden esztendõben Szé-
chenyi eszméinek dicsõségére emeljék
föl és ürítsék ki”. A többi emlékhez
hasonlóan ennek is nyoma veszett.

KÖZADAKOZÁSI AKCIÓ

1941 szeptemberében országos ren-
dezvénysorozaton emlékeztek meg
Széchenyi születésének 150. évforduló-
járól. Miskolcon volt kegyeleti staféta,
méltó megemlékezés a Népkertben, s
mûsoros ünnepi estély a színházban.
A szobor gondolata mégsem vetõdött
föl. Érdekes módon még fél évszáza-

dot kellett várni, hogy a „legnagyobb
magyar” születésének 200. évforduló-
ján a Miskolci Akadémiai Bizottság szék-
házában felavathassák Széchenyi István
mellszobrát.
A MAB-székházi szoboravatót közel

fél évtizeddel elõzte meg a Város-
szépítõ Egyesület, hiszen vezetõsége le-
vélben fordult a városi tanács elnö-
kéhez azzal, hogy Széchenyi emlékét
Miskolcon köztéri szobor is õrizze. 1988-
ban elkezdõdött egy közadakozási ak-
ció a „szobor-alapra”, amelyre váro-
sunkban már volt számos korábbi pél-
da. A szobor elkészítésére Melocco
Miklós 1989-ben kapott felkérést, s köz-
ben a helyi lapok és újságolvasók egy-
aránt cikkeztek és ötleteket fogalmaztak
meg a szobor elhelyezésével kapcso-
latban. Volt olyan javaslat, hogy a Dísz
téren lenne méltó helye a szobornak,
Kossuth szobra s egy felállítani ter-
vezett Bartók-szobor között. (Ez a szo-
bor természetesen a Bartók téren állt
volna.) Más javaslat szerint a Villany-
rendõr környéke lett volna a legalkal-
masabb. (Az a nem térszerû „kép-
zõdmény”, amelyen azóta megépült az
ún. „cifra palota”.) Voltak persze más
ötletek is. Annyi bizonyos, hogy nem
lehettek túl sokan, akik a Városház
térre gondoltak: 1992-tõl (közel év-
százados városi legendát visszaidézve)
kellemesen alakított talapzaton ott volt
Litwin József kandelábere. Litwin váz-
lattervi leírásában olvasható, hogy „e
terv csak szellemét idézi fel a régi
lámpának, részleteit nem. Így lehetõ-
ség nyílott arra, hogy a Szemere ut-
cai teresedés és a Szabadság tér kande-
lábereivel együtt alkosson egy régies
jellegû utcabútorcsaládot. A Tanácsház
tér középpontjában kell elhelyezni a
négykarú kandelábert, s köréje öt da-
rab egybúrás kandelábert.” 

A DÍSZKANDELÁBER 
HELYÉN…

Ezért volt váratlan, hogy 1993 ele-
jén már megjelent a sajtóhír, miszerint
a Széchenyi-szobrot „a Városház tér
közepén, a jelenlegi díszkandeláber he-
lyén állítják fel”. 1993 szeptemberében
hozzákezdtek a kandeláber ötszögletû
építményének bontásához. Az eltelt idõ
bizonyította, hogy a hely kijelölése nem
volt szerencsés. Ami a szobornak mint
mûalkotásnak a minõsítését illeti, a leg-
szakavatottabbat, az alkotót idézem:
„Magyar lelkemnek jólesik – mondta
Melocco Miklós –, hogy idõs korára
Széchenyi és Kossuth ellentéte kibékült,
hiszen Kossuth se akart forradalmat,
és Széchenyi is belátta, hogy elõbb fej-
lõdni, aztán önállóvá válni nem lehet-
séges, mert az osztrákok nem enged-
ték a fejlõdést. Tehát mindkét út jár-
hatatlan. Most, amikor visszakaptuk a
szabadságunkat, Széchenyi újra jelkép-
pé emelkedett, mégpedig arra intve
minket, hogy nem szabad magunkba
fordulva, gúzsba kötve táncolnunk, ha-
nem meg kell nyílni a világ felé.
Londonon át újra üzen Budapestre.” A
várostörténész megjegyzése csupán
annyi: a szobor szobor, az ideológia
meg ideológia. Annyi bizonyos, hogy
egyik terünkön Kossuth Lajos áll, a má-
sikon Széchenyi István, s nemigen ta-
lálkozik tekintetük, de errõl nem õk
tehetnek. Kultusza egyébként mind-
kettõjüknek volt és van Miskolcon. 
A szobor avatása után egy évtizednek

kellett eltelnie, hogy a város vezeté-
sében is elhatározássá érlelõdjön az el-
képzelés. Amire Miskolcon nem volt
példa, a szobor elkerül a tér közepé-
rõl. Ettõl persze még nem lesz jobb,
de errõl Széchenyi nem tehet. Õt épp-
úgy tisztelik a miskolciak, mint eddig.

(Vége)
Dobrossy István

Szombat
07.00 Adásismétlés. 09.00 Képújság.
15.00 A Kilátó, az Iránytû és a SuliTV
címû magazinok ismétlése. 17.00 A Há-
lózat mûsora. 18.00 Miskolc Ma (élõ).
18.30 Együtt – kisebbségi magazin.
19.00 Miskolc Ma. 19.30 Zsoltár –
vallási mûsor. Benne: Tokody Ilona és
Gregor József jótékonysági koncertje,
Pitti Katalin az ortodox templomban.
20.00 Miskolc Ma. 20.30 Hírháló (h).
21.00 Dzsungelrománc. Amerikai film
(h). 23.00 Képújság. 

Vasárnap
07.00 Adásismétlés. 09.00 Képújság.
15.00 Az ÉletMódi, a TV Mozaik és
a Sport Extra címû magazinok ismétlése.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Kró-
nika. 18.30 Pódium – színházi maga-
zin (ism.). 19.00 Sport Extra. Benne:
Salakmotor csapatbajnokság. 20.30 Hír-
háló (h). 21.00 Vagány nõk klubja 2.
Kanadai film (h). 23.00 Képújság.

Hétfõ
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc
Ma (élõ). 18.30 Kilátó – várospoliti-
kai magazin. Benne: barangolás az Ava-
son Fodor Zoltán önkormányzati kép-
viselõvel. 19.00 Miskolc Ma. 19.30 Vá-
rószoba – különkiadás. Benne: beszél-
getés a szeptember 9-i Városi Egész-
ségnap programjáról és céljáról. 20.00
Miskolc Ma. 20.30 Vidor fesztivál (élõ).
21.00 A hegy hatalma. Amerikai–ka-
nadai film (h). 23.00 Képújság.

Kedd
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc
Ma (élõ). 18.30 Sportpercek. Benne:
Extrém kerékpárverseny, bemutatkozik
Ebedli Ferenc, a DVTK klubigazgatója.
19.00 Sport Extra. Benne: séta az égen
– hõlégballonnal az ország felett. 20.30
Hírháló (h). 21.00 Titokzatos idegen.
Amerikai film (h). 23.00 Képújság.

Szerda
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc
Ma (élõ). 18.30 Nézd – ifjúsági ma-
gazin. Benne: A tánc sport, mûvészet,
hagyományõrzés és önkifejezés. 19.00
Miskolc Ma. 19.30 Gazdasági maga-
zin. Benne: Sajópálfala – avagy élet a
digitális faluban. 20.00 Miskolc Ma.
20.30 Hírháló (h). 21.00 Sötét vágta.
Amerikai film (h). 23.00 Képújság.

Csütörtök
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Miskolc
Ma (élõ). 18.30 Kilátó – várospoliti-
kai magazin. Benne: olimpiai tapasz-
talatok, avagy Dimanopulosz Kirill kép-
viselõ Athénban. 19.00 Miskolc Ma.
19.30 Várószoba – egészségügyi ma-
gazin. 20.00 Miskolc Ma. 20.30 Hír-
háló (h). 21.00 Szörnyeteg a mélybõl.
Amerikai film (h). 23.00 Képújság.

Péntek
06.00 Adásismétlés. 08.30 Képújság.
17.00 A Hálózat mûsora. 18.00 Mis-
kolc Ma (élõ). 18.30 Kínáló – kulturá-
lis magazin. Benne: egy igazi rockle-
genda jön Miskolcra. 19.00 Miskolc Ma.
19.30 Mozivarázs. Játsszon velünk, mo-
zijegyeket nyerhet! 20.00 Miskolc Ma.
20.30 Hírháló (h). 21.00 Mentõosztag.
Amerikai film (h). 23.00 Képújság.

A mûsorváltoztatás jogát fenntartjuk!

A Miskolc TV
heti mûsora

2004. szeptember 4–2004. szeptember 10.

Tisztelt olvasó! Ismeri Ön a miskolci utcákat? Hamaro-
san kiderül! Az augusztus 7-i számunkban öt héten ke-
resztül tartó keresztrejtvény-pályázatot indítottunk, s az
öt keresztrejtvényben öt miskolci utca nevét rejtettük el.
Az öt utcanevet egy levelezõlapon, legkésõbb szeptem-

ber 10-ig juttassák el a Miskolci Kommunikációs Kht. cí-
mére: 3525 Miskolc, Dózsa György u. 30. A helyes meg-
fejtést beküldõk között a Miskolctapolca nevezetességeit
bemutató, a Klaviatura Bt. kiadásában megjelent kiad-
ványt sorsoljuk ki.

SZÉCHENYI ISTVÁN GRÓF (1791–1861) AZON TÚL, HOGY HÁROM ALKA-
LOMMAL IS JÁRT MISKOLCON – 1835-BEN, 1844-BEN ÉS 1845-BEN –, MINT

A SZÍNHÁZÜGY TÁMOGATÓJA, TEVÕLEGESEN IS KÖTÕDÖTT A VÁROS KULTU-
RÁLIS, SZELLEMI FELEMELKEDÉSÉHEZ. TAGJA VOLT A MISKOLCI NEMZETI KA-
SZINÓNAK, S AMIKOR MEGHALT, NEMCSAK A VÁROS VALAMENNYI TEMPLO-
MÁBAN ADÓZTAK GYÁSZMISÉVEL EMLÉKÉNEK, HANEM A KASZINÓBAN IS HAT-
HETES GYÁSZT RENDELTEK EL. SZÁMOS, VELE KAPCSOLATOS EMLÉK KÖZÖTT

ÉRDEKES A FELSÕMAGYARORSZÁGI REGGELI HÍRLAP „ELTÛNT SZOBROK” CÍ-
MÛ TERJEDELMES ÉS KESERÛ HANGVÉTELÛ ÍRÁSA, AMELYBÕL MEGTUDJUK, HOGY

AZ ARANYSZARVAS PATIKA ÉPÜLETÉNEK FÕUTCAI HOMLOKZATÁN A XX.
SZÁZAD ELSÕ HARMADÁIG HÁROM JELES SZEMÉLY KONZOLON ÁLLÓ MELLSZOBRA

VOLT LÁTHATÓ.

Talán szerencsésebb lett volna, ha itt és így marad…

ÉÉvvttiizzeeddrrõõll  éévvttiizzeeddrree::  aa  XXXX..  sszzáázzaadd  éévvffoorrdduullóóss  ttöörrttéénnéésseeii  ((1100..))  

1994 – A SZÉCHENYI-SZOBOR KÁLVÁRIÁJA 

SZABADIDÔ
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ISMERI ÖN A MISKOLCI UTCÁKAT?


